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ACTA PLE NUM. 9/92 
 
 
SESSIO ORDINARIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATORIA, EL DIA 29 DE JUNY DE 1992.  
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-nou de juny de mil nou-cents noranta-dos, es reuneixen a la Sala de 
Sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Joaquín Guallar Cánovas  
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Ramón Blanco i Lorenzo  
Sr.  Antonio Bouso Varela  
Sra. Adelina Cobos Caballero  
Sr.  Jordi Cuesta i Grande  
Sr.  Juan Antonio García Díaz  
Sra. Cristina Gasull i Martínez  
Sr.  Ricardo Gil Nuñez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado  
Sra. Judith Ibáñez Vives 
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Sra. Assumpta Lecha i Millet  
Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez  
Sr.  Perfecto Madrid Olmos  
Sr.  Miquel Martí i Solé  
Sr.  José Luis Morlanes Galindo  
Sr.  Carles Navales i Turmos  
Sr.  Josep Nogué i Felip 
Sra. Yolanda Piedra i Mañes  
Sr.  Frederic Prieto i Caballé  
Sr.  Antoni Recort i García  
Sr.  Amador Rosas Outes 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 
 PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.-  Lectura i aprovació de les actes núm. 7/92 i 8/92, 
corresponents a les sessions extraordinària i ordinària dels dies 14 i 27 
de maig d'enguany. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar, en relació amb l'acta núm. 
8/92, corresponent a la sessió celebrada el dia 27 de maig d'enguany, que en 
el text de la Moció aprovada com a punt núm. 16 sobre la problemàtica global 
de l'aigua a Catalunya, no es recull la proposta del seu grup que el rebut no es 
cobri fins que no es discuteixi quina és la part d'obra el cost de la qual ha de 
ser assumit pels usuaris, contestant al respecte el senyor President, que si bé 
no hi és als acords si que hi figura en la part expositiva de la Moció, però que 
no hi ha cap inconvenient en afegir al final del punt 2n. dels acords la frase 
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"en el context d'una rediscussió global". 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CIU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a en relació amb l'acta núm. 7/92, 
corresponent a la sessió del dia 7 de maig d'enguany, manifestar que no figura 
correctament la seva intervenció relativa al punt 2n. transcrita a la pàgina 6, 
afegint que aquesta circumstància es dóna també a l'acta núm. 8/92, en 
relació amb el punt 16 transcrit a la pàgina 39, per la qual cosa proposa la 
incorporació dels següents textos: 
 
 Acta núm. 7/92: Incorporar en el paràgraf primer, després de la 
intervenció del senyor Guallar: 
 
 La Portaveu del Grup Municipal de CIU torna a prendre la paraula 
per a expressar que la posició del seu grup és estar en contra d'aquest nivell 
de rebaixa, per considerar-lo insuficient. 
 
 Acta núm. 8/92: Incorporar en el paràgraf primer després de " .... 
per la Generalitat": 
 
 A continuació, fa una exposició de les dades que acrediten la seva 
afirmació. Ressalta com a exemple, el casos d'aplicació de recàrrecs per part 
de l'Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractaments Residuals i per 
part de la Generalitat de Catalunya. En el primer cas, hi tenim la "tarifa 
complement de garantia de subministrament", que augmentà en un 300% 
l'any 1991, i en un 10% el 1992 i la tarifa "d'eliminació de residus sòlids", que 
va tenir un increment del 28% l'any 1992. En el segon cas, hi tenim el "mínim 
de sanejament", amb uns augments del 11% l'any 1991 i del 6% el 1992 i el 
"mínim de complement d'infrastructura hidràulica", que no només no 
augmenta sinó que es redueix el 1992 en un 10%. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per a assenyalar que si es recull aquest detall de la intervenció de la 
senyora Piedra en l'acta núm. 8/92, es reculli també la seva contestació a la 
mateixa, d'acord amb el següent detall: 
 
 Acta núm. 8/92: Incorporar a continuació de la intervenció anterior: 
 
 Aquestes afirmacions són falses i tendencioses. D'una banda els 
percentatges no es corresponen amb la realitat i d'altra banda, el cànon 
d'infrastructures és un cànon nou i no es pot parlar de què es redueix un 10% 
per exemple, com fa la Portaveu de CIU. 
 
 Al marge d'això l'important és que, mentre els conceptes de 
l'EMSHT (Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus) 
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suposen un petit percentatge del rebut, els conceptes de la Generalitat 
tripliquen  els primers. 
 
 Mentre que el cànon d'eliminació de residus de l'EMSHTR es 
correspon amb un servei evident, així com el complement de tarifa 
(construcció del tub d'abastament en alta d'Abrera), els conceptes de la 
Generalitat no són així. El Pla de Sanejament porta un retard considerable 
provocant unes existències de tresoreria a la Junta dependent de la 
Generalitat que no són asmissibles. Així mateix, el cànon d'infrastructures 
s'està cobrant i no se sap encara quines obres finançarà. 
 
 Finalment pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CIU, 
senyor Antoni Recort i García, per a asssenyalar que en el punt de precs i 
preguntes de l'acta núm. 8/92, en particular en el paràgraf 4t. del foli 46 de 
l'acta, no figura correctament la seva intervenció, per la qual cosa demana que 
s'esmeni proposant una redacció concreta. 
 
 Després d'això se sotmeten a votació les actes núm. 7/92 i 8/92, 
essent aprovades per unanimitat amb les esmenes següents: 
 
 Acta núm. 7/92 
 
 El paràgraf 1r. a la pàgina 6 queda redactat en els següents termes: 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de CIU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes per a preguntar concretament quins canvis 
s'introdueixen, informació aquesta que és facilitada pel President de la 
Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín 
Guallar Cánovas. 
 
 La Portaveu del Grup Municipal de CIU torna a prendre la paraula 
per a expressar que la posició del seu grup és estar en contra d'aquest nivell 
de rebaixa, per considerar-lo insuficient. 
 
 Acta núm. 8/92 
 
 Pàgina 39 paràgraf 1r.: 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de CIU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes, per manifestar que el seu grup votarà en 
contra d'aquesta Moció, per una part, perquè hi ha en ella punts que no 
comparteixen, i per altra part, perquè hi ha aspectes importants que la Moció 
no contempla, passant tot seguit a analitzar els diferents conceptes aliens al 
consum, que es cobren a través del rebut de l'aigua, posant de manifest que, 
mitjançant aquest, tant l'Estat com la Generalitat, com l'Entitat Metropolitana 
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de Serveis Hidràuliques i Tractament de Residus recapten tributs, amb l'única 
salvetat que és en els conceptes recaptats per l'Entitat Metropolitana on es 
produeix un increment desmesurat, a diferència dels conceptes recaptats per 
la Generalitat. 
 
 A continuació, fa una exposició de les dades que acrediten la seva 
afirmació. Ressalta com a exemple, el casos d'aplicació de recàrrecs per part 
de l'Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractaments Residuals i per 
part de la Generalitat de Catalunya. En el primer cas, hi tenim la "tarifa 
complement de garantia de subministrament", que augmentà en un 300% 
l'any 1991, i en un 10% el 1992 i la tarifa "d'eliminació de residus sòlids", que 
va tenir un increment del 28% l'any 1992. En el segon cas, hi tenim el "mínim 
de sanejament", amb un augment del 11% l'any 1991 i del 6% el 1992 i el 
"mínim de complement d'infrastructura hidràulica", que no només no 
augmenta sinó que es redueix el 1992 en un 10%. 
 
 Pàgina 39 s'afegeix entre el paràgraf 3r. i 4t. la següent intervenció: 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per a, en relació amb la intervenció de la Portaveu del Grup Municipal de Ciu, 
Yolanda Piedra i Mañes, manifestar que aquestes afirmacions són falses i 
tendencioses. D'una banda els percentatges no es corresponen amb la realitat 
i d'altra banda, el cànon d'infrastructures és un cànon nou i no es pot parlar 
de què es redueix un 10% per exemple, com fa la Portaveu de CIU. 
 
 Al marge d'això l'important és que, mentre els conceptes de 
l'EMSHT (Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus) 
suposen un petit percentatge del rebut, els conceptes de la Generalitat 
tripliquen els primers. 
 
 Mentre que el cànon d'eliminació de residus de l'EMSHTR es 
correspon amb un servei evident, així com el complement de tarifa 
(construcció del tub d'abastament en alta d'Abrera), els conceptes de la 
Generalitat no són així. El Pla de Sanejament porta un retard considerable 
provocant unes existències de tresoreria a la Junta dependent de la 
Generalitat que no són admissibles. Així mateix, el cànon d'infrastructures 
s'està cobrant i no se sap encara quines obres finançarà. 
 
 Pàgina 43 paràgraf 5è. El punt 2n. de l'acord queda redactat en els 
termes següents: 
 
 Segon.- Reclamar al Govern de la Generalitat la suspensió de 
l'aplicació del cànon d'infrastructura hidràulica i de l'increment de tarifa de 
sanejament fins que s'aprovi el Programa d'Obres Hidràuliques i el Pla 
Quadriennal de Sanejament 1993-1996, en el context d'una rediscussió 
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global. 
 
 Pàgina 46 paràgraf 4t. queda redactat en el termes següents: 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de 
CIU, senyor Antoni Recort i García, per a assenyalar que considera degradants 
les manifestacions efectuades pel President-Delegat de la Comissió Informativa 
de l'Area d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Matínez 
Flor, sobre el fet que els Regidors de l'oposició disposin de fotocòpia d'alguns 
documents. 
 
 
 
 
 2.-  Donar compte i, si és el cas, ratificar els acords de la 
Comissió de Govern que a continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels acords adoptats per la Comissió de 
Govern, en raó de la seva urgència, en les sessions que s'especifiquen, el text 
literal dels quals és el següent: 
 
 Sessió celebrada el dia 26 de maig de 1992 
 
 PROPOSTA DE L'AREA DE REGIM INTERIOR I GOVERNACIO 
 
 Aprovació de les bases que hauran de regir els procesos selectius 
interns per cobrir interinament els llocs de treball d'oficial 1a. jardiner i oficial 
1a. paleta de l'Area de Manteniment. 
 
 
 "Vist l'informe del Departament, relatiu a la provissió temporal dels 
llocs de treball que per diferents raons resten vacants a l'Area de Manteniment 
, així com el que disposa l'article 96 del Reglament del Personal al servei de les 
Entitats Locals i l'altre normativa vigent. 
 
 Atès que per raons de funcionament és convenient adoptar mesures 
que permetin cobrir a la major brevetat possible els llocs de treball d'oficial 1a. 
jardineria i oficial 1a. paleta. 
 
 Aquesta Tinència d'Alcaldia de Règim Interior i Governació proposa 
a la Comissió de Govern la adopció del següent 
 

A C O R D 
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 Primer.- Aprovar les bases que s'uneixen al present acord i que 
hauran de regir els procesos selectius interns per cobrir interinament els llocs 
de treball d'oficial 1a. jardiner i oficial 1a. paleta de l'Area de Manteniment. 
 
 Segon.- Donar compte del contingut del present acord al Ple 
Municipal en la propera sessió que se celebri." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 Sessió celebrada el dia 9 de juny de 1992 
 
 PROPOSTA DE L'AREA DE REGIM INTERIOR I GOVERNACIO 
 
 Comparèixer com a acusació particular, interposant querella davant 
el Jutjat de Primera Instància i Instrucció número 2 de Cornellà, contra el 
senyor Ramón Navarro Espín i el senyor Francisco Fernández Balmón com a 
pressumptes autors d'un delicte d'atemptat. 
 
 
 "D'acord amb els criteris polítics establerts per aquest Ajuntament 
en matèria de seguretat ciutadana, aquesta Entitat considera com a mesura 
de fonamental importància per a la lluita contra la inseguretat a la Ciutat, que 
l'Ajuntament comparegui com a acusació particular. 
 
 Atès que el passat dia 30 de maig d'enguany, dos joves van intentar 
atropellar un agent de la Guàrdia Urbana. 
 
 
 Atès que l'agent actuava en l'exercici del seu càrrec. 
 
 Atès que els esmentats fets poden ser constitutius d'un delicte. 
 
 Per tot això, el Tinent d'Alcalde  Delegat de l'Area de Règim Interior i 
Governació proposa a la Comissió de Govern l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Comparèixer com a acusació particular interposant 
querella davant el Jutjat de Primera Instància i Instrucció número 2 de 
Cornellà de Lobregat, contra els senyors Ramón Navarro Espín i Francisco 
Fernández Balmón com a presumptes autors d'un delicte d'atemptat. 
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 Segon.- En conformitat amb el que disposa l'article 447.2 de la Llei 
Orgànica del Poder Judicial, designar com a lletrada d'aquest Ajuntament la 
senyora Laura Pérez Gálvez. 
 
 Tercer.- En conformitat amb el que disposa l'article 440.1 de la Llei 
del Poder Judicial, designar com a Procuradors dels Tribunals els senyors 
Antonio Prades Espot i Francisco Ruiz Castel. 
 
 Quart.- Donar compte del present acord en la propera sessió 
plenària que se celebri." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 3.-  Donar compte i, si és el cas, ratificar els Decrets i 
Resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 - Decret núm. 1.531 de data 20 de maig de 1992. 
 
 "Vista la proposta del Tinent d'Alcalde d'Economia i Hisenda relativa 
a la necessitat de cobrir el lloc de treball de Tècnic de Coordinació i 
Planificació en l'Area d'Economia i Hisenda. 
 
 Atès que existeixen raons organitzatives que aconsellen cobrir 
l'esmentada vacant per a poder atendre degudament els serveis d'aquesta 
Area. 
 
 Atès que existeixen raons d'urgència per a atendre degudament les 
necessitats d'aquesta Area amb un professional amb experiència. 
 
 Atès el que disposa l'ordre ministerial de 28 de febrer de 1986 i 
l'article 298 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
 Fent ús de les atribucions que em confereix l'article 21 de la Llei 
7/1985, de 2'abril, 
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H E   R E S O L T 

 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per a cobrir interinament una 
plaça vacant de Tècnic d'Administració Especial, especialitat Economista. 
 
 Segon.- Nomenar funcionària interina la Sra. Maria Teresa Ripoll 
Canals, concedint-li 20 dies perquè prengui possessió de la plaça vacant 
esmentada en el punt anterior, mentre no es revoqui com a conseqüència de la 
cobertura definitiva de la plaça en la forma reglamentàriament establerta o bé 
desapareguin les raons que motiven l'esmentat nomenament. 
 
 Tercer.- Donar compte de la present resolució a la Comissió de 
Govern d'aquest Ajuntament i al Ple Municipal en la primera sessió que se 
celebri." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 1.673 de data 25 de maig de 1992. 
 
 "Vista la sol.licitud d'excedència de l'empleada d'aquest Ajuntament 
senyora Anna Pijoan Albareda, Educadora de Carrer, amb efectes del dia 25 de 
maig d'enguany. 
 
 Vist l'informe del Cap Tècnic de Serveis Socials relatiu a la 
necessitat de cobrir l'esmentat lloc de treball per garantir el normal 
funcionament de l'Area de Serveis Socials, i que en el mateix es proposa la 
senyora Sònia Casaus Sanrama, que ja va treballar com a Educadora de 
Carrer en aquest Ajuntament en el període comprès del juny de 1991 al gener 
de 1992. 
 
 Atès el que preveuen els article 16, 17.2.b i 19, així com l'article 
94.3 del Reglament del Personal al servei de les Administracions Locals, 
aquesta Alcaldia-Presidència, fent ús de les atribucions que li confereix 
l'article 7G de la Llei 7/1985 de 2 d'abril, 
 

H E    R E S O L T 
 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per a cobrir el lloc de treball 
d'Educador de Carrer per a l'Area de Serveis Socials. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal de la senyora 
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Sònia Casaus Sanrama, com a Educadora de Carrer amb efectes del dia 1 de 
juny i fins tant no es proveeixi l'esmentat lloc de treball definitivament en la 
forma reglamentàriament establerta a l'empara del que disposa l'article 2 del 
reial Decret 2104/1984 de 21 de novembre. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la propera sessió que se celebri." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 1.779 de data 2 de juny de 1992 
 
 "Estimant convenient aquesta Alcaldia als interessos municipals, 
donada la complexitat de l'expedient, prorrogar el termini atorgat als possibles 
licitadors per a la presentació de proposicions en l'expedient de la subhasta 
convocada per aquest Ajuntament per a l'alienació d'un solar edificable, a la 
confluència de la Ctra. de l'Hospitalet amb l'Avinguda Porta-Diagonal 
d'aquesta Ciutat, el qual finalitza el proper dia 5 de juny, i en ús de les 
atribucions que em confereix l'article 51 de la Llei Municipal de Règim Local de 
Catalunya, en concordança amb l'article 32 del Reglament de Contractació de 
les Corporacions Locals, 
 

H E    R E S O L T 
 
 Primer.- Prorrogar fins al proper dia 6 de juliol inclós, el termini 
atorgat als possibles licitadors per a la presentació de proposicions en 
l'expedient de la subhasta convocada per aquest Ajuntament per a l'alienació 
d'un solar edificable en la confluència de la Ctra. de l'Hospitalet amb 
l'Avinguda Porta-Diagonal el qual havia de finalitzar el proper dia 5 de juny. 
 
 Segon.- Ajornar en conseqüència l'acte d'obertura de pliques 
assenyalat per al dia 6 de juny a les 12 hores, fins al proper dia 7 de juliol a la 
mateixa hora. 
 
 Tercer.- Publicar aquesta Resolució en el BOE, DOG i BOP, als 
efectes oportuns. 
 
 Quart.- Donar compte d'aquesta resolució a la propera sessió 
plenària que se celebri." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
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unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 - Decret núm. 1.792 de data 3 de juny de 1992 
 
 "Vista la proposta plantejada per la Tresoreria Municipal per poder 
afrontar adequadament el servei d'expedició de rebuts duplicats dels Impostos 
Municipals de l'exercici 1991 per a aquells contribuents que precisin aquest 
tipus de document per ingressar la seva quota anyal. 
 
 Atès que aquesta operació extraordinària comporta un increment 
considerable d'aquesta funció en relació a les tasques habituals de la 
Dependència i que no pot ser atesa per personal de la propia dependència. 
 
 Atès que el Reial Decret 21004/84, de 21 de novembre, preveu la 
modalitat contractual per raó d'acumulació de tasques o increment de la 
producció. 
 
 Atès que l'article 22 del Reglament del Personal al servei de les 
Entitats Locals estableix que en casos de màxima urgència es pot contractar 
directament personal per la realització de treballs concrets. 
 
 Atès que s'ha de dur a terme la contractació d'un Auxiliar 
Administratiu per poder realitzar el servei assenyalat, amb caràcter 
d'urgència, donat que el mateix s'inicia el 15 de juny d'enguany i que el 
candidat precisa una determinada formació específica. 
 
 Atès que cal contractar una persona que acrediti una determinada 
experiència dintre de l'Administració Local i fonamentalment en el tracte amb 
el públic. 
 
 Atès que la candidata proposada reuneix aquestes característiques, 
per haver prestat serveis en aquesta Corporació durant sis mesos, en el 
Departament d'Activitats, a plena satisfacció dels seus Caps. 
 
 Aquesta Alcaldia-Presidència, fent ús de les atribucions que li 
confereix l'article 21G de la Llei 7/1985 de 2 d'abril, 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.- Autoritzar la contractació temporal per l'acumulació de les 
tasques en el Departament de Tresoreria que resten reflectides en la part 
expositiva de la present resolució, d'Ana Maria Maranillo Nogal, en qualitat 
d'Auxiliar Administrativa, amb efectes del dia 2 de juny de 1992 i per un 
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període de dos mesos, a l'empara del que disposen el Reial Decret 2104/84 de 
21 de novembre i l'article 22 del reglament del Personal al servei de les 
Entitats Locals, assignant-li les retribucions previstes en el catàleg de Llocs de 
Treball d'aquest Ajuntament, per als llocs d'Auxiliar Administratiu I. 
 
 Segon.- Realitzar les modificacions pressupostàries corresponents, 
dintre del Capítol I, per a atendre les despeses d'aquesta contractació. 
 
 Tercer.- Donar compte de la present contractació al Ple Municipal 
en la primera sessió que celebri. 
 
 Quart.- Publicar el present nomenament en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat, en compliment del que disposa 
l'article 94 del Reglament del personal al servei de les Entitats Locals." 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 1.903 de data 11 de juny de 1992. 
 
 "Vist l'acord del Ple Municipal de data 27 de maig d'enguany pel 
qual es modifica l'Organigrama Municipal d'quest Ajuntament, en el sentit que 
el titular del lloc de treball de Cap del Departament d'Obra Privada haurà de 
tenir les característiques tècniques i categoria professional d'un Arquitecte 
Tècnic, en lloc d'un Enginyer Industrial. 
 
 Atès que l'esmentat lloc de treball figura en el Catàleg de llocs de 
treball d'aquesta Corporació, en trovar-se aprovada la seva valoració a 
proposta de la Comissió Tècnica de Valoració  
constituïda l'any1990. 
 
 Atès que la modificació plantejada ha de comportar una nova 
distribució de la retribució d'aquest lloc de treball, al variar-se el grup de 
pertinença de l'ocupant del lloc de treball. 
 
 Atès que la modificació de les retribucions complementàries del 
personal són competència del Ple Municipal, d'acord amb el que estableix 
l'article 22 de la Llei 7/1985 de 2 d'abril. 
 
 En ús de les atribucions que té conferides aquesta Tinença 
d'Alcaldia de Règim Interior i Governació, pel Decret de l'Alcaldia núm. 
1999/91 de 19 de juny, 
 

H E    R E S O L T 
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 Primer.- Modificar la distribució de la retribució del lloc de treball de 
Cap del Departament d'Obra Privada, per ajustar-la a les noves 
característiques que ha de reunir el candidat d'aquest lloc de treball, la qual 
restarà fixada de la següent forma: 
 
 
 Sou Base ..................................... 1.654.996,- 
 Complement de destí .......................... 1.030.294,- 
 Nivell de C.D. del lloc: 24 
 Complement tram general 35 h.................. 1.378.798,- 
 Retribucions al lloc de treball .............. 4.064.088,- 
 Complement de productivitat  ................. 117.429,- 
 Total retribucions en jornada normal ......... 4.181.517,- 
 
 
 Segon.- Incloure aquesta modificació en el Catàleg de llocs de treball 
d'aquest Ajuntament. 
 
 Tercer.- Donar compte de la present resolució al Ple Municipal per a 
la seva ratificació." 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 - Decret núm 1.905 de data 12 de juny de 1992. 
 
 "Vist que en l'actualitat es troben vacants dos llocs de treball 
d'agent de la Guàrdia Urbana i que és voluntat d'aquesta Corporació procedir 
a la seva cobertura per personal funcionari de carrera d'altres Administracions 
Públiques. 
 
 Atès el que estableixen les Bases Generals per a la provisió de 
vacants aprovades pel Ple Municipal de data 30 de gener de 1991, modificades 
per acord del Ple de data 29 de gener de 1992, el Catàleg de Llocs de Treball i 
Normativa de Retribucions d'aquesta Corporació. 
 
 Atès el que preveu el Capítol 4 (provisió de llocs de treball i carrera 
administrativa) del Reglament del Personal al servei de les Entitats Locals. 
 
 En ús de les atribucions que em confereix l'article 21-G de la LLei 
7/1985, de 2 d'abril, i el que preveu l'article 6.2 del Reial Decret 861/1986, de 
25 d'abril 
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H E    R E S O L T 
 
 Primer.- Aprovar la convocatòria pública per a proveir dos llocs de 
treball d'agent de la Guàrdia Urbana, pel sistema de concurs, que s'adjunta i 
forma part integrant del present acord. 
 
 Segon.- Donar compte del contingut del present acord al Ple 
Municipal per a la seva ratificació." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE REGIM 
INTERIOR I GOVERNACIO 
 
 
 4.- Rectificació de l'acord de l'Oferta Pública d'Ocupació. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord del Ple Municipal, aprovat en data 27 de maig de 1992, 
referent a la Modificació de l'Oferta d'Ocupació de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i de l'Institut Municipal d'Educació per a l'exercici 1992. 
 
 Atès que en l'esmentat Acord s'han detectat les següents omissions 
de transcripció: 
 
 
OFERTA PUBLICA D'OCUPACIO CORRESPONENT A L'EXERCICI 1992 
 
A) FUNCIONARIS DE CARRERA 
 
GRUP CLASSIFICACIO DENOMINACIO NUM.PLACES 
 
Escala Adm.General: 
A Sots-escala Tèc.Superior Tècnic Adm. General 1 
C Sots-escala Adm. Administr.Adm.General(*) 8 
 
 
 
OFERTA PUBLICA D'OCUPACIO DE L'I.M.E. PER L'EXERCICI 1992 
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PERSONAL DE REGIM LABORAL 
 
NIVELL TITULACIO CLASSIFICACIO I DENOMINACIO NUM.PLACES 
 
Graduat Escolar o títol 
FP 1r. grau Assistent Infantil (I.M.E.) 1 
 
 
 Atès que existeixen uns errors materials en la transcripció de la 
classificació de la plaça de la Sots-escala d'Administració Especial, especialitat 
Auxiliar de Mercats, en el sentit que ha de figurar Auxiliar de Serveis en lloc de 
Tècnic Auxiliar. 
 
 Atès el que disposa l'article 111 de la Llei de Procediment 
Administratiu. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Rectificar els errors de transcripció de l'acord del Ple 
Municipal, aprovat en data 27 de maig de 1992, en el sentit assenyalat en la 
part expositiva del present dictamen, restant redactat del següent tenor literal: 
 
 
 "Vistos els informes emesos per la Prefactura de l'Area d'Urbanisme 
i Serveis, així com els de la Direcció de l'Institut Municipal d'Educació, dels 
quals es desprèn la necessitat de dur a terme determinades modificacions de 
la Plantilla Orgànica del personal d'aquest Ajuntament i de l'Institut Municipal 
d'Educació la qual cosa comporta modificar l'Oferta Pública d'Ocupació això 
com l'Organigrama de funcionament d'enguany. 
 
 Vist així mateix l'informe emès per la Prefactura de Personal i el que 
disposa l'article 60 del Reglament de Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Atès que les modificacions proposades responen a noves necessitats 
produïdes amb posterioritat a l'aprovació de l'Oferta Pública d'Ocupació 
relatives a les característiques tècniques de l'ocupant del lloc de treball de Cap 
del Departament d'Obra Privada i d'altre banda de reducció de necessitats de 
personal "Assistent Infantil" per disminució del nombre d'alumnes matriculats 
per al curs escolar 1992-93 en les Escoles Bressol. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Règim Interior o 
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Governació, proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Modificar l'Oferta d'Ocupació de l'Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat i de l'Institut Municipal d'Educació per l'exercici 1992, en el 
sentit de suprimir una plaça d'Enginyer Industrial en la de l'Ajuntament i una 
plaça d'Assistent Infantil en la de l'Institut Municipal d'Educació i incorporar 
una plaça d'Arquitecte Tècnic en la de l'Ajuntament. 
 
 Segon.- Que l'Oferta Pública d'Ocupació d'aquest Ajuntament i els 
seus Organismes Autònoms per a l'exercici 1992 resti fixada de la següent 
forma un cop incorporades les modificacions que s'han dut a terme. 
 
 
A N N E X  I 
 
OFERTA PUBLICA D'OCUPACIO CORRESPONENT A L'EXERCICI 1992 
 
A) FUNCIONARIS DE CARRERA 
 
Grup   Nombre 
Llei Classificació Denominació de 
30/84   places 
 
 Escala Adm.General: 
A Sots-escala Tèc.Superior Tècnic d'Adm. General 2 
B Sots-escala Tèc.Mitjà Tècnic de Grau Mig 1 
D Sots-escala Auxiliar Auxiliar Adm.General 6 
C Sots-escala Administrat. Administratius Adm.Gral.(*) 8 
 Escala Adm. Espècial: 
 Sots-escala Tècnica 
A Tècnic Superior Enginyer Industrial 1 
A Tècnic Superior Metge 1 
A Tècnic Superior Advocat 1 
A Tècnic Superior Economista 1 
A Tècnic Superior Educació 1 
B Tècnic Mig Enginyer Tècnic Industrial 1 
B Tècnic Mig Programador 1 
B Tècnic Mig Arquitecte Tècnic 1 
C Tècnic Auxiliar Activitats Culturals 1 
D Auxiliar de Serveis Auxiliar de mercats 1 
 Sots-escala Serv. Especial 
A Guàrdia Urbana Intendent 1 
D Guàrdia Urbana Caporal (*) 1 
 
(*) Promoció interna. 
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Sistema de Selecció per a totes les places: Concurs-Oposició. 
 
 
 
PREVISIO PER A LA PROVISIO DE PLACES EN ALTRES EXERCICIS 
 
Grup   Nombre 
Llei Classificació Denominació de 
30/84   places 
 
 Escala Adm. Especial: 
 Sots-escala Tècnica 
A Tècnic Superior Arquitecte 1 
 
 
A N N E X  II 
 
B) PERSONAL DE REGIM LABORAL 
 
   Nombre de 
Nivell Titulació Classificació i denominació places  
 
Graduat Escolar o títol FP 
1r. grau Encarregat (*) 1 
 
Graduat Escolar o títol FP 
1r. grau Oficial 1a. Jardineria (*) 1 
 
Certificat d'Escolaritat Subaltern 1 
 
Certificat d'Escolaritat Peons Ordinaris 3 
 
(*) Promoció interna. 
Sistema de Selecció per a totes les places: Concurs-Oposició. 
 
 
OFERTA PUBLICA D'OCUPACIO DE L'I.M.E. PER L'EXERCICI 1992 
 
PERSONAL DE REGIM LABORAL 
 
   Nombre de 
Nivell Titulació Classificació i denominació places  
 
Licenciat en Psicologia Psicòleg (I.M.E.) 1 
 
Batxillerat Superior, títol 
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FP 2n.grau o equivalent Auxiliar d'Educador (I.M.E.) 2 
 
Graduat Escolar o títol 
FP 1r. grau Assistent Infantil (I.M.E.) 1 
 
Sistema de Selecció per a totes les places: Concurs-Oposició. 
 
 
OFERTA PUBLICA D'OCUPACIO DE L'I.M.D.E. PER L'EXERCICI 1992 
 
PERSONAL DE REGIM LABORAL 
 
   Nombre de 
Nivell Titulació Classificació i denominació places  
 
Certificat d'Escolaritat Subaltern (I.M.D.E.) 1 
 
Sistema de Selecció per a totes les places: Concurs-Oposició." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 5.- Aprovació de la cessió de l'ús de part d'un local de propietat 
municipal situat al carrer Empordà, s/núm., a la Associació "ADELANTE". 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'expedient instruït per cedir, de forma gratuïta i a precari, un 
despatx de 40m2. que és part del local de propietat municipal situat en el 
carrer Empordà, s/núm. a favor de l'Associació "Adelante" de familiars i 
afectats per drogodependència. 
 
 Vistos així mateix la proposta de la Regidora Delegada de Sanitat i 
Serveis Socials, i els informes del Departament de Contractació-Patrimoni i del 
Cap de l'Area d'Urbanisme i Serveis i del Departament, en els que resta 
acreditada l'oportunitat de la cessió, el caràcter patrimonial del bé i la seva 
valoració tècnica. 
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 Aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels 
següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Cedir en precari i de forma gratuïta l'ús d'un despatx de 
40m2. que és part integrant del local de propietat municipal situat en el carrer 
Empordà, s/núm. d'aquesta ciutat, a favor de l'Associació "Adelante" de 
familiars i afectats per drogodependència, a fi que l'esmentada entitat l'ocupi 
com a seu social per a dur a terme en ell les activitats que li correspongui 
desenvolupar d'acord als fins descrits en els Estatuts de la seva constitució. 
 
 Segon.- Requerir el cessionari a fi que acrediti la subscripció de 
pòlissa de responsabilitat civil que el cobreixi dels possibles riscs en què 
pogués incórrer en el desenvolupament de les seves activitats en el 
departament cedit. 
 
 Tercer.- Facultar el senyor Alcalde Josep Montilla Aguilera per a la 
signatura de tots els documents públics i privats que fossin necessaris per a 
l'execució dels acords que antecedeixen." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 6.- Aprovació de la subrogació de l'empresa FOMENTO DE 
CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, S.A., en les següents contractes 
adjudicades a l'empresa FOMENTO DE OBRAS Y CONSTRUCCIONES, S.A.: 
 
 - Urbanització del Polígon Industrial Almeda I 
 - Urbanització de l'Av. del Maresme 
 - Urbanització del Polígon Industrial Est 
 - Electrificació del Polígon Industrial Est 
 - Electrificació del Polígon Industrial Almeda I. 
 
 Es llegeixen els dictamens de la Comissió Informativa de Règim 
Interior i Governació, que textualment diuen: 
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 "Vist l'escrit presentat per Fomento de Construcciones y Contratas, 
S.A., sol.licitant la subrogació en els drets i obligacions contrets per Fomento 
de Obras y Construcciones, S.A., en el contracte d'obres d'urbanització del 
Polígon Industrial Almeda, de les quals va se adjudicatària Fomento de Obras 
y Construcciones, S.A., en virtud d'acords plenaris de dates onze de maig de 
mil nou-cents vuitanta-set, i deu de febrer de mil nou-cents vuitanta-nou, i 
això com a conseqüència de la fusió d'ambdues societats de la qual resulta 
l'absorció de Fomento de Obras y Construcciones, S.A. per part de Fomento de 
Construcciones y Contratas, S.A. 
 
 Vistos els articles 233 i ss. de la vigent Llei de Societats Anònimes i 
52 del Reglament de Contractació de les Corporacions Locals. 
 
 Atès que mitjançant l'escriptura de fusió per absorció atorgada 
davant el Notari de Madrid el senyor Don Valerio Pérez de Madrid y Palá el 3 
de març de 1992, la Companya Fomento de Obras y Construcciones, S.A., ha 
restat extingida per motiu de tal fusió, restant transmès de manera global, a 
títol universal, el seu total patrimoni i la totalitat dels seus béns, drets i 
obligacions a la companyia absorbent "Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A." 
 
 Atès que Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. assumeix el 
total d'obligacions contretes per Fomento de Obras y Construcciones, S.A., i es 
compromet a l'execució de les obres objecte de contracte amb completa 
acceptació i amb subjecció a les condicions i pactes recollits en el mateix i que, 
com a conseqüència de la successió universal que comporta la fussió, 
Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. disposa dels mitjans necessaris 
tant materials com personals, per a l'execució de les esmentades obres. 
 
 Per tot l'exposat, aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Autoritzar la subrogació de Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A., en els drets i obligacions que corresponen a Fomento de 
Obras y Construcciones, S.A., en el contracte d'obres d'urbanització del 
Polígon Industrial Almeda, que en el seu dia adjudicà aquest Ajuntament a 
Fomento de Obras y Construcciones, S.A., segons acords plenaris de dates 
onze de maig de mil nou-cents vuitanta-set i deu de febrer de mil nou-cents 
vuitanta-nou, i això com a conseqüència de la fusió per absorció de Fomento 
de Obras y Construcciones, S.A., per part de Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A. 
 
 Segon.- Formalitzar la subrogació per a la seva constància en el 
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contracte administratiu d'obres subscrit entre les parts el 9 de juliol de 1987 i 
4 d'abril de 1989. 
 
 Tercer.- Facultar el senyor Alcalde per a la signatura de quants 
documents públics o privats siguin necessaris per a l'execució d'aquests 
acords." 
 
 
 
 "Vist l'escrit presentat per Fomento de Construcciones y Contratas, 
S.A., sol.licitant la subrogació en els drets i obligacions contrets per Fomento 
de Obras y Construcciones, S.A., en el contracte d'obres d'electrificació del 
Polígon Industrial Almeda, de les quals és adjudicatària Fomento de Obras y 
Construcciones, S.A. en virtud d'acord plenari de data deu de febrer de mil 
nou-cents vuitanta-nou, i això com a conseqüència de la fusió d'ambdues 
societats de la qual resulta l'absorció de Fomento de Obras y Construcciones, 
S.A., per part de Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. 
 
 Vistos els articles 233 i ss. de la vigent Llei de Societats Anònimes i 
52 del Reglament de Contratació de les Corporacions Locals. 
 
 Atès que mitjançant l'escriptura de fusió per absorció atorgada 
davant el Notari de Madrid el senyor Don Valerio Pérez de Madrid y Palá el 3 
de març de 1992, la Companyia Fomento de Obras y Construcciones, S.A., ha 
restat extingida per motiu de tal fussió, restant transmès de manera global, a 
títol universal, el seu total patrimoni i la totalitat dels seus béns, drets i 
obligacions a la companyia absorbent "Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A." 
 
 Atès que Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. assumeix el 
total d'obligacions contretes per Fomento de Obras y Construcciones, S.A., i es 
compromet a l'execució de les obres objecte de contracte amb completa 
acceptació i amb subjecció a les condicions i pactes recollits en el mateix i que, 
com a conseqüència de la successió universal que comporta la fusió, Fomento 
de Construcciones y Contratas, S.A. disposa dels mitjans necessaris tant 
materials com personals, per a l'execució de les esmentades obres. 
 
 
 Per tot l'exposat, aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 

 
A C O R D S 

 
 Primer.- Autoritzar la subrogació de Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A., en els drets i obligacions que corresponen a Fomento de 
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Obras y Construcciones, S.A., en el contracte d'obres d'electrificació del 
Polígon Industrial Almeda, que en el seu dia adjudicà aquest Ajuntament a 
Fomento de Obras y Construcciones, S.A., segons acord plenari de data deu 
de febrer de mil nou-cents vuitanta-nou, i això com a conseqüència de la fusió 
per absorció de Fomento de Obras y Construcciones, S.A. per part de Fomento 
de Construcciones y Contratas, S.A. 
 
 Segon.- Formalitzar la subrogació per a la seva constància en el 
contracte administratiu d'obres subscrit entre les parts el 4 d'abril de 1989. 
 
 Tercer.- Facultar el senyor Alcalde per a la signatura de quants 
documents públics o privats siguin necessaris per a l'execució d'aquests 
acords." 
 
 
 
 "Vist l'escrit presentat per Fomento de Construcciones y Contratas, 
S.A., sol.licitant la subrogació en els drets i obligacions contrets per Fomento 
de Obras y Construcciones, S.A., en el contracte d'obres d'electrificació del 
Sector Industrial Est, de les quals és adjudicatària Fomento de Obras y 
Construcciones, S.A., en virtud d'acord plenari de 27 de juliol de mil nou-
cents vuitanta-vuit, i això com a conseqüència de la fusió d'ambdues societats 
de la qual resulta l'absorció de Fomento de Obras y Construcciones, S.A. per 
part de Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. 
 
 Vistos els articles 233 i ss. de la vigent Llei de Societats Anònimes i 
52 del Reglament de Contratació de les Corporacions Locals. 
 
 Atès que mitjançant l'escriptura de fusió per absorció atorgada 
davant el Notari de Madrid el senyor Don Valerio Pérez de Madrid y Palá el 3 
de març de 1992, la Companyia Fomento de Obras y Construcciones, S.A. ha 
restat extingida per motiu de tal fusió, restant transmès de manera global, a 
títol universal, el seu total patrimoni i la totalitat dels seus béns, drets i 
obligacions a la companyia absorbent "Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A." 
 
 Atès que Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. assumeix el 
total d'obligacions contretes per Fomento de Obras y Construcciones, S.A., i es 
compromet a continuar l'execució de les obres objecte de contracte amb 
completa acceptació i amb subjecció a les condicions i pactes recollits en el 
mateix i que, com a conseqüència de la successió universal que comporta la 
fusió, Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. disposa dels mitjans 
necessaris tant materials com personals, per a l'execució de les esmentades 
obres. 
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 Per tot l'exposat, aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Autoritzar la subrogació de Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A. en els drets i obligacions que corresponen a Fomento de Obras 
y Construcciones, S.A. en el contracte d'obres d'electrificació del Sector 
Industrial Est, que en el seu dia adjudicà aquest Ajuntament a Fomento de 
Obras y Construcciones, S.A. segons acord plenari de data 27 de juliol de 
1988, i això com a conseqüència de la fusió per absorció de Fomento de Obras 
y Construcciones, S.A. per part de Fomento de Construcciones y Contratas, 
S.A. 
 
 Segon.- Formalitzar la subrogació per a la seva constància en el 
contracte administratiu d'obres subscrit entre les parts el 4 d'octubre de 1988. 
 
 Tercer.- Facultar al senyor Alcalde per a la signatura de quants 
documents públics o privats siguin necessaris per a l'execució d'aquests 
acords." 
 
 
 
 "Vist l'escrit presentat per Fomento de Construcciones y Contratas, 
S.A. sol.licitant la subrogació en els drets i obligacions contrets per Fomento 
de Obras y Construcciones, S.A., en el contracte d'obres d'urbanització del 
Polígon Industrial Est, de les quals és adjudicatària Fomento de Obras y 
Construcciones, S.A. en virtud d'acords plenaris de dates onze de maig de mil 
nou-cents vuitanta-set, i vint-i-set de juliol de mil nou-cents vuitanta-vuit, i 
això com a conseqüència de la fusió d'ambdues societats de la qual resulta 
l'absorció de Fomento de Obras y Construcciones, S.A. per part de Fomento de 
Construcciones y Contratas, S.A. 
 
 Vistos els articles 233 i ss. de la vigent Llei de Societats Anònimes i 
52 del Reglament de Contratació de las Corporacions Locals. 
 
 Atès que mitjançant l'escriptura de fusió per absorció atorgada 
davant el Notari de Madrid el senyor Don Valerio Pérez de Madrid y Palá el 3 
de març de 1992, la Companyia Fomento de Obras y Construcciones, S.A. ha 
restat extingida per motiu de tal fusió, restant transmès de manera global, a 
títol universal, el seu total patrimoni i la totalitat dels seus béns, drets i 
obligacions a la companyia absorbent "Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A." 
 
 Atès que Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. assumeix el 
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total d'obligacions contretes per Fomento de Obras y Construcciones, S.A. i es 
compromet a continuar l'execució de les obres objecte de contracte amb 
completa acceptació i amb subjecció a les condicions i pactes recollits en el 
mateix i que, com a conseqüència de la successió universal que comporta la 
fusió, Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. disposa dels mitjans 
necessaris tant materials com personals, per a l'execució de les esmentades 
obres. 
 
 Per tot l'exposat, aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Autoritzar la subrogació de Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A., en els drets i obligacions que corresponen a Fomento de 
Obras y Construcciones, S.A., en el contracte d'obres d'urbanització del 
Polígon Industrial Est, que en el seu dia adjudicà aquest Ajuntament a 
Fomento de Obras y Construcciones, S.A. segons acord plenari de data onze 
de maig de 1987, i vint-i-set de juliol de 1988, i això com a conseqüència de la 
fusió per absorció de Fomento de Obras y Construcciones, S.A. per part de 
Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. 
 
 Segon.- Formalitzar la subrogació per a la seva constància en el 
contracte administratiu d'obres subscrit entre les parts el 9 de julio de 1987 i 
4 de novembre de 1988. 
 
 Tercer.- Facultar el senyor Alcalde per a la signatura de quants 
documents públics o privats siguin necessaris per a l'execució d'aquests 
acords." 
 
 
 "Vist l'escrit presentat per Fomento de Construcciones y Contratas, 
S.A. sol.licitant la subrogació en els drets i obligacions contrets per Fomento 
de Obras y Construcciones, S.A., en el contracte d'obres d'urbanització de 
l'Avinguda del Maresme, de les quals és adjudicatària Fomento de Obras y 
Construcciones, S.A. en virtud d'acords plenaris de dates onze de maig de mil 
nou-cents vuitanta-set, i deu de febrer de mil nou-cents vuitanta-nou, i això 
com a conseqüència de la fusió d'ambdues societats de la qual resulta 
l'absorció de Fomento de Obras y Construcciones, S.A. per part de Fomento de 
Construcciones y Contratas, S.A. 
 
 Vistos els articles 233 i ss. de la vigent Llei de Societats Anònimes i 
52 del Reglameno de Contratació de les Corporacions Locals. 
 
 Atès que mitjançant l'escriptura de fusió per absorció atorgada 
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davant el Notari de Madrid el senyor Don Valerio Pérez de Madrid y Palá el 3 
de març de 1992, la Companyia Fomento de Obras y Construcciones, S.A. ha 
restat extingida per motiu de tal fussió, restant transmès de manera global, a 
títol universal, el seu total patrimoni i la totalitat dels seus béns, drets i 
obligacions a la companyia absorbent "Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A." 
 
 Atès que Fomento de Construcciones y Contratas, S.A. assumeix el 
total d'obligacions contretes per Fomento de Obras y Construcciones, S.A. i es 
compromet a l'execució de les obres objecte de contracte amb completa 
acceptació i amb subjecció a les condicions i pactes recollits en el mateix i que, 
com a conseqüència de la successió universal que comporta la fusió, Fomento 
de Construcciones y Contratas, S.A. disposa dels mitjans necessaris tant 
materials com personals, per a l'execució de les esmentades obres. 
 
 Per tot l'exposat, aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Autoritzar la subrogació de Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A. en els drets i obligacions que corresponen a Fomento de Obras 
y Construcciones, S.A. en el contracte d'obres d'urbanització de l'Avinguda del 
Maresme, que en el seu dia adjudicà aquest Ajuntament a Fomento de Obras y 
Construcciones, S.A. segons acords plenaris de data onze de maig de 1987, i 
deu de febrer de 1989, i això com a conseqüència de la fusió per absorció de 
Fomento de Obras y Construcciones, S.A. per part de Fomento de 
Construcciones y Contratas, S.A. 
 
 Segon.- Formalitzar la subrogació per a la seva constància en el 
contracte administratiu d'obres subscrit entre les parts el 9 de julio de 1987 i 
4 d'abril de 1989. 
 
 Tercer.- Facultar el senyor Alcalde per a la signatura de quants 
documents públics o privats siguin necessaris per a l'execució d'aquests 
acords." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
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 7.- Aprovació de la modificació per acord mutu del contracte 
subscrit entre l'empresa Siemens i aquest Ajuntament amb data 1 de 
juliol de 1987 relatiu a la cessió de terrenys. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "L'1 de juliol de 1987, Siemens, S.A. i aquest Ajuntament varen 
subscriure contracte pel qual aquest últim atorgava la concessió a la primera, 
per un termini de 30 anys, de l'ús privatiu normal d'un tram del carrer Lluís 
Muntadas, d'una superfície de 1.525 m2. per a l'ús exclusiu per l'esmentada 
societat, en la forma, condicions i amb estricta subjecció a lo preceptuat en el 
Plec de Condicions aprovat per a regir la concessió. 
 
 Com a contraprestació a la concessió atorgada, Siemens, S.A. cedia 
gratuïtament a l'Ajuntament, durant aquest mateix termini de 30 anys, l'ús 
del terreny de 1.950 m2., grafiat  en plànol adjunt al contracte, situat entre 
l'Empresa Materials i Tubos Bonna, S.A., i el carrer Juan Fernández. 
 
 Així mateix Siemens, S.A. feia cessió gratuïta a l'Ajuntament de l'ús 
dels terrenys com a pas alternatiu per al trànsit eventual de persones, per tot 
el termini de durada de la concessió. L'esmentada cessió, no obstant, 
únicament subsistiria fins que s'habilités i autoritzés el pas de vianants pel 
propi carrer Lluís Muntades, objecte de la concessió. 
 
 També contenia el contracte a partir del seu pacte setè, les cessions 
de terrenys-vials que feia Siemens, S.A. a aquest Ajuntament de conformitat a 
les especificacions del Pla General Metropolità. 
 
 El 15 de juny de 1992 ha tingut entrada en aquest Ajuntament 
escrit de Siemens, S.A. en el qual sol.licita que, prèvia modificació dels termes 
del contracte, es renunciï per les parts a les cessions de terrenys pactades als 
apartats 1 al sisè del esmentat contracte de 1 de juliol de 1987, mantenint-se 
la vigència de les que eran conseqüència de les especificacions del Pla General 
Metropolità. 
 
 La sol.licitud de Siemens, S.A. es basa en la necessària 
reestructuració del complex industrial pel que és de vital importància poder 
disposar un altre cop de la porció de terreny  
de1.950 m2. cedida a aquest Ajuntament. 
 
 Vist l'informe del Departament de Contractació-Patrimoni, emès en 
relació a la petició de Siemens, i considerant aquesta Comissió oportú i 
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convenient accedir a la mateixa, per quant el projecte de Siemens d'ubicar en 
aquesta Ciutat i dintre del complex industrial, un important centre de venda i 
de tècnica de suport al client, és evident que ha de resultar beneficiós als 
interessos de la ciutat, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Modificar, per mutu acord, el contracte subscrit l'1 de juliol 
de 1987, entre la societat SIEMENS, S.A. i aquest Ajuntament, deixant sense 
efecte la vigència dels pactes primer i sisè, ambdós inclosos, pels que aquest 
Ajuntament atorgava a Siemens, S.A. la concessió de 1a. ocupació privativa 
d'un tram del carrer Lluís Muntadas de 1.525 m2. per un termini de 30 anys, 
rebent, com a contraprestació a l'esmentada concessió, la cessió de l'ús de la 
porció de terreny de 1.950 m2., situada entre Materials i Tubos Bonna i el 
carrer Juan Fernández, pel mateix termini de 30 anys, així com la cessió 
també de l'ús dels terrenys necessaris com a pas alternatiu per al trànsit 
eventual de persones, fins que s'habilités i s'autoritzés el pas de vianants pel 
propi carrer Lluís Muntadas, objecte de concessió. 
 
 Segon.- Reflexar la modificació en el contracte administratiu 
subscrit entre les parts l'1 de juliol de 1987, la qual surtirà efectes a partir de 
la notificació d'aquests acords a Siemens, S.A. 
 
 Tercer.- Tornar la fiança definitiva constituïda per la Societat, 
d'import 49.405,- pessetes, per a respondre del compliment de les seves 
obligacions com a concessionari. 
 
 Quart.- Facultar el senyor Alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a la 
signatura de quants documents siguin necessaris per a l'execució dels acords 
que antecedeixen." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel senyor 
Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat 
per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA D'URBANISME, 
OBRES, MANTENIMENT I SERVEIS 
 
 
 8.- Aprovació provisional de la Modificació del PGM de l'illa 
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d'equipaments Almeda (P-1). 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'expedient d'iniciativa municipal incoat per a l'aprovació de la 
Modifificació del PGM de l'illa d'equipaments delimitada pels carrers Tirso de 
Molina, Av. de la Fama, Av. del Maresme i carrer Albert Einstein. 
 
 Atès que ha estat sotmès a informació pública mitjançant edicte 
inserit en el Butlletí Oficial de la Província núm. 81, de 3 d'abril d'enguany, en 
el diari "El Periódico" de 19 de març, i en el Boletín Oficial del Estado núm. 
115 de 13.05.92. 
 
 Atès que en el període d'exposició pública s'han formulat 
al.legacions contra el mateix, en unitat d'escrit i acte juntament amb el Pla 
Especial d'assignació d'usos del mateix àmbit, per la mercantil Unidad 
Inmobiliaria, S.A. (RGE núm. 5.703/92, de 30 d'abril), que es contrauen a: 
 
 1.- Abast de la modificació i Pla Especial proposat. 
 2.- Previsió de majors espais lliures. 
 3.- Manca de justificació. 
 
 Atesos els informes de l'Arquitecte-Cap de l'Area d'Urbanisme i 
Serveis i de la Cap del Departament Administratiu en el sentit que l'al.legant 
ha reproduït els fonaments continguts en l'escrit de suggeriments presentat en 
el tràmit d'informació pública als efectes de l'article 125 del Reglament de 
Planejament, que foren desestimats íntegrament en l'acord d'aprovació inicial, 
pel que procedeix igualment la seva desestimació en base als mateixos 
fonaments que es donen per reproduïts. 
 
 Atès que la Comissió d'Urbanisme de Barcelona ha emès informe 
als efectes de l'article 44 del Text Refós de la Legislació vigent a Catalunya en 
matèria urbanística. 
 
 Atès que en els informes, en el sentit que procedeix introduïr 
determinades modificacions que no tenen caràcter substancial, pel que no cal 
procedir a obrir un nou període d'informació pública. 
 
 Vist l'article 57 en relació al 75 del Decret Legislatiu 1/90, pel qual 
s'aprova la refosa dels Textos Legals vigents a Catalunya en matèria 
urbanística i demés disposicions concordants i d'aplicació, el Ponent de la 
Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció del següent 
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A C O R D 

 
 Primer.- Desestimar les al.legacions formulades per Unidad 
Inmobiliaria, S.A., en base als fonaments continguts en l'acord d'aprovació 
inicial, per tal com l'al.legant ha reproduït els fonaments continguts en l'escrit 
de suggeriments presentat en el tràmit d'informació pública als efectes de 
l'article 125 del Reglament de Planejament. 
 
 Segon.- Aprovar provisionalment la Modificació del Pla General 
Metropolità a l'illa d'equipaments delimitada pels carrers Tirso de Molina, Av. 
de la Fama, Av. del Maresme i carrer Albert Einstein, amb la introducció de les 
següents modificacions: 
 
 1.- Incorporar l'assignació de la clau de nova creació (clau 10) a 
l'àmbit de la zona hotelera. 
 
 2.- Substituir el plànol 3 (Normatiu-Usos-Superfícies i Edificabilitat) 
de la Modificació del PGM, pel plànol núm. 3* denominat: Normatiu - Usos - 
Superfícies Edificabilitat i nova qualificació. 
 
 3.- Completar la part de la Memòria que fa referència a les causes 
que provoquen la modificació, afegint-hi la nova clau 10 i, puntualitzant, en el 
sistema de gestió que en el cas de concessió administrativa o dret de 
superfície, tindrà una durada màxima de 50 anys. 
 
 Tercer.- Trametre l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de 
Barcelona, per a la seva aprovació definitiva, si s'escau." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 9.- Aprovació provisional del P.E. d'assignació d'usos a l'illa 
d'equipaments Almeda (P-1). 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 



30 

 "Vist l'expedient d'iniciativa municipal incoat per a l'aprovació del 
Pla Especial d'Assignació d'usos a l'illa d'equipaments delimitada pels carrers 
Tirso de Molina, Av. de la Fama, Av. del Maresme i carrer Albert Einstein. 
 
 Atès que ha estat sotmès a informació pública mitjançant edicte 
inserit en el Butlletí Oficial de la Província núm. 81, de 3 d'abril d'enguany, i 
en el diari "El Periódico" de 19 de març. 
 
 Atès s'han formulat al.legacions contra el mateix, en unitat d'escrit i 
acte juntament amb la Modificació Puntual del Pla General Metropolità, per la 
mercantil Unidad Inmobiliaria, S.A. (RGE núm. 5703/92, de 30 d'abril), i que 
les mateixes han estat desestimades en l'expedient corresponent a la 
Modificació Puntual, pel que es donen per íntegrament reproduïdes. 
 
 Atès que la Comissió d'Urbanisme de Barcelona ha emés informe 
als efectes de l'article 443 del Text Refós de la legislació vigent a Catalunya en 
matèria urbanística. 
 
 Atesos els informes tècnic de l'Arquitecte-Cap de l'Area d'Urbanisme 
i Serveis, i jurídic de la cap del Departament Administratiu, en el sentit que 
procedeix introduïr determinades modificacions que no tenen caràcter 
substancial, pel que no cal procedir a obrir un nou període d'informació 
pública. 
 
 Vist l'article 60 del Decret Legislatiu 1/90, pel qual s'aprova la 
refosa dels Textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística i demés 
disposicions concordants i d'aplicació, el Ponent de la Comissió Informativa 
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple 
l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla Especial d'assignació d'usos 
a l'illa d'equipaments delimitada pels carrers Tirso de Molina, Av. de las Fama, 
Av. del Maresme i carrer Albert Einstein, amb la introducció de les següents 
modificacions: 
 
 1.- Afegir al full núm. 8 del document tècnic quan es fa referència a 
l'ús hoteler-recreatiu la clau 10, restant els altres usos amb la clau 7. 
 
 2.- Suprimir del full núm. 11 del document tècnic el paràgraf 
següent: "Assignació d'usos dels terrenys amb destí a equipaments, 
substituint-lo per "Assignació d'usos de terrenys públics". 
 
 Segon.- Trametre l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de 
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Barcelona, per a la seva aprovació definitiva, si s'escau." 
 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 10.- Aprovació inicial de la Modificació del PGM del Pg. de la 
Campsa i c/. Rosselló. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'expedient incoat a instància de l'Institut Català del Sòl per a 
l'aprovació de la Modificació del PGM al Pg. de la Campsa i c/. Rosselló. 
 
 Atesos els informes favorables emesos per l'Arquitecte-Cap de l'Area 
d'Urbanisme i Serveis, i per la Cap del Departament Administratiu. 
 
 Vist l'article 57 en relació al 75 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol, pel qual s'aprova la refosa dels Textos legals vigents a Catalunya en 
matèria urbanística, i demés disposicions legals concordants i d'aplicació, el 
Ponent de la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment i 
Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la Modificació del PGM del Pg. de la 
Campsa i c/. Rosselló. 
 
 Segon.- Sotmetre'l a informació pública pel termini d'un mes, 
mitjançant edicte inserit en el Butlletí Oficial de la Província i en un dels diaris 
de major difusió. 
 
 Tercer.- Considerar aprovada provisionalment la present Modificació 
de PGM de no formular-se al.legacions al mateix en el termini establert a 
l'efecte." 
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 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 11.- Aprovació inicial del PERI "Can Serra". 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'expedient incoat a instància de l'Institut Català del Sòl per a 
l'aprovació del Pla Especial de reforma Interior Can Serra. 
 
 Atès que el PERI objecte del present informe ha estat exposat al 
públic als efectes de l'article 125 del Reglament de Planejament mitjançant 
edictes inserits en el BOP núm. 25 de 29 de gener d'enguany i en el diari El 
Periódico pel termini de trenta dies, havent-se formulat al.legacions contra el 
mateix per la mercantil SOENELIS, S.A., a través del seu representant (RGE 
núm. 3.042/92, de 10 de març). 
 
 Atès que l'esmentat escrit d'al.legacions s'ha formulat erròniament, 
donat que s'ha presentat contra l'aprovació inicial de l'esmentat instrument de 
planejament trobant-se aquest en fase d'exposició pública del document de 
criteris, objectius i solucions generals al planejament, però si més no, es 
considera convenient procedir a la seva resolució. 
 
 Atès que la mercantil ha fonamentat les seves al.legacions en les 
següents pretensions: 
 
 1) Que és la titular registral de la finca núm. 6 que consta com a 
propietat de la senyora Josefa Coll i Coll. 
 
 2) Que el 23 de desembre de 1991 va sol.licitar llicència d'obres per 
a edificar un conjunt d'oficines, aparcament i equipament privat a la parcel.la 
núm. 6, segons manifesta totalment conforme amb el planejament, efectuant 
simultàniament oferiment dels terrenys de la seva propietat afectats per vial i 
prestant la seva conformitat a sufragar els costos d'urbanització que li 
corresponguen per l'obertura del vial a la seva façana. 
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 3) Que el sistema d'expropiació fixat per a l'execució del pla no és el 
procedent perquè per tractar-se de sòl urbà la inexecucció ve derivada de la 
inactivitat de l'Administració, òs en un sector sinó que correspondria aplicar 
contribucions especials per a l'obertura del vial. El sistema d'expropiació seria 
excepcional i només justificat, amb les degudes garanties, en cas 
d'incompliment pels particulars de les seves obligacions. 
 
 4) Que el Pla Especial té un contingut pobre perquè confon els 
objectius amb la justificació, i en aquest sentit, considera que si els objectius 
són portar a terme la transformació de l'ús 17/7, determinar els paràmetres 
edificatoris i fixar el sistema d'actuació no cal cap Pla Especial, i ho fonamenta 
en base a: 
 
 - Per procedir a la transformació de l'ús de la parcel.la 17/7 només 
cal procedir a la seva programació (art. 171.2 NNUU), perquè aquest sòl està 
inclós en un sector de sòl urbanitzable. 
 
 - Els paràmetres edificatoris de la zona 13b estan establerts. 
 
 - El sistema d'actuació per a executar vials en sòl urbà és el de 
contribucions especials, expropiació dels vials i repercussió del seu cost entre 
els beneficiaris. 
 
 - Pobresa de l'estudi econòmico-financer, que no explica quins són 
els valors cadastrals vigents, que no és cert que pel camí emprat s'obtingui el 
valor atorgat, ni que el mètode utilitzat sigui el correcte per al càlcul del valor 
de l'expropiació. 
 
 Atès que s'ha donat audiència a l'Institut Català del Sòl que ha 
presentat escrit d'al.legacions, que es corresponen substancialment amb 
l'informe emès per l'Arquitecte-Cap de l'Area, que es contrau, bàsicament, a: 
 
 - Que l'escrit d'al.legacions presentat per SOENELIS, S.A., s'ha 
d'entendre com a escrit de suggeriments per tal com el PERI encara no ha 
estat aprovat inicialment. 
 
 - Que la finca núm. 6 és propietat de SOENELIS, S.A., pel que 
procedeix estimar aquest aspecte de l'al.legació. 
 
 - Que no procedeix l'atorgament de la llicència d'obres sol.licitada 
per a la construcció d'un conjunt d'oficines, aparcament i equipament privat, 
per tal com el Passeig de la Campsa (des del carrer Rosselló fins a la carretera 
de l'Hospitalet) està sense obrir i sense urbanitzar, pel que no té la 
consideració de solar. 
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 - Que la justificació del Pla Especial ve donada pel fet que determina 
les condicions edificatòries de l'equipament, que ha comportat la modificació 
del Pla General Metropolità que es tramita conjuntament per tal de relacionar 
la zona enjardinada amb l'edifici catalogat de "Can Serra", i que es redueixen 
respecte de les determinacions genèriques del Pla General. 
 
 - Que el sistema d'expropiació està plenament justificat per les 
especials característiques, tant de qualitat com de dimensió i heterogeneïtat de 
les parcel.les incloses en els vials a executar dins de l'àmbit del PERI, que 
aconsellen la seva adquisició per aquest sistema. 
 
 - Que les previsions que efectuà l'estudi econòmic respecte de les 
despeses d'adquisició tenen caràcter orientatiu segons l'establert per l'article 
202 del Reglament de Gestió urbanística, atès que aquest no és el moment 
procedimental per tal d'efectuar la valoració. 
 
 - Que no hi ha impediment per tal d'alliberar del sistema 
d'expropiació als propietaris de finques incloses en l'àmbit del PERI, que ho 
sol.licitin i assumeixin el cost de les despeses de les obres d'urbanització en la 
part que els correspongui, si així ho sol.liciten en el tràmit d'al.legacions a 
l'aprovació inicial. 
 
 Vist l'informe emès per la Cap del Departament Administratiu. 
 
 Vist l'article 60 del Decret Legislatiu1/90, de 12 de julio, pel qual 
s'aprova la refosa dels Textos legals vigents a Catalunya en matèria 
urbanística, i demés disposicions legals concordants i d'aplicació, el Ponent de 
la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Estimar parcialment les al.legacions formulades per 
SOENELIS, S.A., en el sentit de rectificar la titularitat de la finca núm. 6, per 
ser de la seva propietat. 
 
 Segon.- Desestimar la resta d'al.legacions en base als fonaments 
obrants a la part expositiva de la present resolució, que es donen per 
incorporats a tots els efectes. 
 
 Tercer.- Aprovar inicialment el Pla Especial de Refosa Interior de 
Can Serra. 
 
 Quart.- Sotmetre'l a informació pública pel termini d'un mes, 
mitjançant edicte inserit en el Butlletí Oficial de la Província i en un dels diaris 



35 

de major difusió. 
 
 Cinquè.- Considerar aprovat provisionalment el present Pla Especial 
de no formular-se al.legacions al mateix en el termini establert a l'efecte." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE 
PLANIFICACIO, ECONOMIA I HISENDA 
 
 
 12.- Aprovació definitiva de l'establiment de nous coeficients 
d'increment i noves escales d'índexs de situació de l'Impost sobre 
Activitats Econòmiques. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Aquest Ajuntament, en sessió plenària celebrada el dia 14 de maig 
d'enguany, va procedir a l'aprovació inicial d'una nova redacció dels paràgrafs 
2on. i 3er. de l'article 8 de l'Ordenança Fiscal núm. 2, reguladora de l'Impost 
sobre Activitats Econòmiques corresponent al present exercici, ordenant la 
seva exposició al públic per un període de 30 dies a efectes de reclamacions, 
en els termes previstos en l'article 17 i següents de la Llei 39/88, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Atès que durant l'esmentat període d'exposició al públic s'han 
presentat reclamacions per part de "LA ASOCIACION DE COMERCIANTES DE 
CORNELLA", la "UNION DE COMERCIANTES DE LAS CALLES MARSANS, 
MOSSEN JAUME SOLE I CAMPFASO DE CORNELLA DE LLOBREGAT" i 
"SEFES-ORGANITZACIO EMPRESARIAL MULTISECTORIAL DE CATALUNYA". 
 
 Atès que el contingut de les esmentades reclamacions es pot 
resumir en les qüestions següents: 
 
 a) ASSOCIACIO DE COMERCIANTS DE CORNELLA DE 
LLOBREGAT 
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 1.- L'esmentada Associació al.lega que la situació actual respecte a 
l'aplicació dels nous coeficients correctors i índexs, és similar a la de data 25 
de novembre de 1991. 
 
 2.- Que, d'altres ciutats, no de l'entorn d'aquest municipi s'han 
aprovat coeficients inferiors. 
 
 3.- Que, aquests coeficients constitueixen una violació 
dels preceptes constitucionals recollits en els articles 14, 31 i 40 de la 
Constitució Espanyola, per la qual cosa es reserven accions processals per al 
moment oportú. 
 
 b) UNION DE COMERCIANTES MARSANS-CAMPFASO 
 
 1.- Que, el recurrent al.lega que de no rebaixar-se els tipus de 
coeficient i índexs, el comerç patirà un crebant, per la qual cosa impugna 
aquest acord provisional. 
 
 c) SEFES-ORGANITZACIO EMPRESARIAL MULTISECTORIAL DE 
CATALUNYA 
 
 Que, el col.lectiu d'empresaris ubicats al municipi al.lega que es 
veuran gravativament afectats per un impost que multiplica fins a límits 
insospitats les quanties a què les empreses hauran de fer front. 
 
 Que, l'article 9.1 de la Constitució Espanyola recull l'obligació que 
tenen els poders públics, els quals promouran per a que la llibertat i igualtat 
siguin reals i remouran els obstacles per a facilitar la participació de tots els 
ciutadans a la vida política i econòmica. Vist això, el Consistori de Cornellà 
podria inicial solucions per a la problemàtica sòcio-econòmica que podria 
plantejar-se. 
 
 Que, respecte a això que s'assenyala l'exposició de motius de la 
Llei39/88, no té com a finalitat una més gran pressió fiscal sobre les activitats 
econòmiques. 
 
 Que, l'Impost sobre Activitats Econòmiques substitueix els impostos 
anteriorment vigents sobre la Radicació i Llicències Fiscals i que s'ha de portar 
aquesta substitució d'una manera gradual sense que promogui un 
traumatisme social i una política confiscatòria. 
 
 Que, l'assignació dels carrers a les diferents categories, sembla 
obeir al no estudi de les mateixes, com a la seva infraestructura, grau 
d'urbanització, etc. 
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 Que, el recàrrec provincial no es contempla a l'Ordenança Fiscal i 
això ha de portar a la anul.lació de totes les liquidacions a girar per aquesta 
Corporació, això a més, provoca una indefensió al contribuent pel 
desconeixement dels elements que configuren la liquidació de l'Impost. 
 
 Atès que de les reclamacions presentades, a la vista de la legislació 
vigent, procedeix desestimar-les pels motius que així mateix s'especifiquen: 
 
 "ASSOCIACIO DE COMERCIANTS DE CORNELLA" 
 
 Que, l'argumentació de l'escrit de l'Associació recurrent no innova 
res, ja que és una reiteració de l'escrit enviat per ells mateixos a aquest 
Ajuntament en el mes de novembre de 1991, contra uns tipus de coeficients i 
índexs molt més alts que els actuals. 
 
 Que, en aquesta data esmentada, el municipi aprovà els tipus legals 
més alts establerts per Llei i en aquesta aprovació provisional s'ha rebaixat el 
coeficient corrector de 1,8 a 1,6, i els índexs de situació a la mateixa 
proporció, després de múltiples estudis ecomics, per a poder satisfer tant als 
contribuents com als objectius a assolir per aquest municipi sense que 
aquesta Associació hagi pogut contrastar aquesta diferència donat que al.lega 
el mateix amb uns tipus més alts que quan aquests han sigut rebaixats i 
modificats en benefici de les activitats del municipi. 
 
 Que, els al.legats contra l'imposició dels coeficients en els què es 
reafirma que violen la Constitució en els seus articles 14, 31 i 40, són del tot 
inadmissibles, ja que l'article 14 tan sols expressa que els espanyols hauran 
de ser iguals davant la Llei, sense que càpiga cap discriminació per raó de 
naixement, raça, religió.... 
 
 Que, aquest raonament no és aplicable a aquest recurs ja que 
l'Ajuntament de Cornellà des del moment en que ha aplicat la Llei 39/88, de 
28 de desembre, en els seus articles 79 al 92, la qual cosa és d'aplicació per a 
totes les activitats dins de l'Estat Espanyol, s'haurà d'entendre que està 
complint aquesta Llei el principi constitucional de l'article 14. 
 
 Que, els articles 139, 140 i 142 de la Constitució, a la vegada, 
exposen: "... Tots els espanyols tenen els mateixos drets i obligacions ...", "... 
La Constitució garanteix l'autonomia dels municipis ...", "... Les Hisendes 
Locals hauran de disposar dels mitjans suficients per al desenvolupament de 
les funcions que la llei atribueix a les Corporacions respectives i es nodrirà 
fonamentalment dels tributs propis i de la participació en els de l'Estat i 
Comunitats Autònomes ...". 
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 Que, l'article 31 de la Constitució el que vol exposar, és que tots els 
espanyols tindran les mateixes obligacions i drets, i tots han de contribuir a 
sostenir les despeses públiques però no en la mateixa mesura, sinó amb 
imposició d'un sistema tributari just, inspirat en el principi de tractar igual els 
iguals. 
 
 És a dir, que la Constitució diu que s'entendrà amb un tractament 
diferent als contribuents, malgrat de concórrer les mateixes circumstàncies en 
ells, ja que al anar equiparat al principi d'igualtat el de progressivitat, això pot 
generar desigualtats. 
 
 Que, aquest impost no té caràcter confiscatori, és clar, ja que la Llei 
39/88, ja va preveure que les quotes resultants no podrien excedir del 15% del 
benefici mitjà presumpte de l'activitat gravada, i en la seva fixació es va tenir 
en compte també, la superfície dels locals i els coeficients i índexs correctors, i 
donat que ha sigut la pròpia Llei la que ha fixat aquests últims, no pot tenir 
mai el caràcter confiscatori que es pretén. 
 
 Que, respecte a la violació de l'article 40, essent aquest un principi 
rector únicament de la política social i econòmica del país, seran com es diu al 
mateix, els poders públics els que hauran de promoure el progrés econòmic, la 
distribució de la renda i l'estabilitat econòmica sempre per Llei, però pels 
poders públics competents, i en aquest cas i d'acord amb l'article 149.1, Regla 
13 i 14 de la Constitució, és l'Estat el que té la competència de l'activitat 
econòmica i l'Hisenda General amb l'aprovació de la Llei 39/88, de 28 de 
desembre, i no el municipi de Cornellà de Llobregat. 
 
 L'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, no pot vulnerar un principi 
com l'esmentat ja que només fa que aplicar la Llei, dictada pels poders públics 
competents com a llei de desenvolupament de l'esmentat principi. 
 
 Aquest article és només el marc jurídic fonamental a on s'han 
d'anomenar totes les lleis d'ordre econòmic. 
 
 Que, resulta sorprenent a la vegada, que en el present recurs de 
l'"ASOCIACION DE COMERCIANTES DE CORNELLA", s'anunciïn mesures 
legals contra aquest acord, ja que el mateix l'únic que reporta és un benefici al 
rebaixar l'acord anterior del mes de desembre de 1991, i en el cas de que 
aquestes reclamacions prosperin anul.lant aquest acord portaria la vigència 
del pres anteriorment del tot desavantatjós per als comerciants i empresaris 
d'aquest municipi. 
 
 UNION DE COMERCIANTES MARSANS-CAMPFASO DE CORNELLA 
DE LLOBREGAT. 
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 Que, no existeixen a l'escrit del recurrent arguments jurídics que 
provin que l'acord provisional pres pel Ple Municipal de l'Ajuntament ha pogut 
vulnerar cap norma jurídica. 
 
 Que, l'acord d'aplicació del coeficient corrector al tipus del 1,6 i dels 
índexs de situació al 1'7, 1'6 i 1'5, són plenament legals, i s'ha optat per ells 
després de diverses revisions i estudis econòmics per a poder afavorir a les 
activitats integrants en aquest municipi. 
 
 SEFES-ORGANITZACIO EMPRESARIAL MULTISECTORIAL DE 
CATALUNYA 
 
 Que, resulta sorprenent per a aquest Ajuntament que el recurrent 
al.legui diversos i variats raonaments davant aquesta aprovació provisional 
d'uns tipus molt més baixos que els aprovats a desembre de 1991 i tanmateix, 
en aquesta ocasió no recurris al ser molt més desavantatjosos els tipus 
aprovats per els interessos dels associats que defensen. 
 
 Que, l'article 9.1 de la Constitució Espanyola és del tot inadmissible 
en aquest recurs, ja que en tot moment els poders públics de la Corporació de 
Cornellà de Llobregat, en tot allò en què són competents sempre ha actuat 
vinculats a la subjecció total a la Constitució i a la resta de l'ordenament 
jurídic, que en cap cas i menys en l'aprovació provisional d'aquests índexs 
correctors han vulnerat. 
 
 Que, l'exposició de motius de la Llei 39/88, de 28 de desembre, 
expressa que serà una llei de caràcter complementària de la llei 7/85, i que es 
constitueix per l'ordenació d'un sistema financer per què es puguin realitzar 
els principis constitucionals de la Hisenda Local, com el d'autonomia i 
suficiència financera. 
 
 Que, la Llei 39/88, en cap paràgraf de tot el seu articulat exposa 
que l'Impost sobre Activitats Econòmiques substitueix a d'altres impostos, 
sinó que es va partir d'aquesta reforma per a introduir canvis substancials 
tendents a la racionalització del sistema tributari local, creant NOVES figures 
impositives i suprimint altres; en el primer cas la creació de l'Impost sobre 
Activitats Econòmiques, i en segon, la supressió de les Llicències Fiscals i de 
l'Impost municipal de Radicació, però mai ha existit una substitució d'uns 
impostos per uns altres. 
 
 Que, l'import qüestionat, es va presentar amb un major i més 
qualificat estudi de totes les activitats del país, i en ell s'exposa que la quota 
resultant de l'aplicació de les tarifes no haurà d'excedir del 15 per cent del 
benefici mitjà presumpte de l'activitat gravada amb la qual cosa compleix amb 
els principis constitucionals de justícia. 
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 Que, respecte a que al recurs s'al.lega que per situar els carrers a 
les diferents categories no s'ha tingut en compte cap tipus d'estudi, la seva 
reclamació en el moment actual és totalment incongruent, ja que no hi ha cap 
aprovació provisional sobre aquest tema i el recurrent es deu estar referint a 
l'aprovat definitivament en el mes de desembre de 1991. 
 
 Que, respecte a l'al.legació de què no està contemplat a l'Ordenança 
Fiscal d'aquest Impost el recàrrec provincial de la Diputació, s'han d'aclarir 
varis punts: 
 
 a) Les Ordenances hauran de tenir segons l'article 16 de la Llei 
39/88, al menys: determinació del fet imposable; subjecte passiu responsable, 
exempcions, reduccions, beneficis, base imposable i liquidable, tipus de 
gravamen, quota tributària, període impositiu i acreditament, els règims de 
declaració i ingrés i les dates de la seva aprovació i el començament de la seva 
aplicació. 
 
 b) Que, l'article 85 de la mateixa Llei, exposa: "(...) La cuota 
tributaria será la resultante de aplicar las tarifas del impuesto, de acuerdo con 
los preceptos contenidos en la presente Ley y en las disposiciones que la 
complementen y desarrollen, y, en su caso, el coeficiente y el índice acordados 
por cada Ayuntamiento y regulados en las Ordenanzas fiscales respectivas. 
(...)". 
 
 c) Que, l'article 124 de l'esmentada Llei exposa: "(...) 
 
 1. Las Diputaciones Provinciales podran establecer un recargo sobre 
el Impuesto sobre Actividades Económicas. 
 
 2. Dicho recargo se exigirá a los mismos sujetos pasivos y en los 
mismos casos contemplados en la normativa reguladora del impuesto y 
consistirá en un porcentaje único que recaerá sobre las cuotas mínimas y su 
tipo no podrá ser superior al 40 por 100. 
 
 3. La gestión del recargo se llevará a cabo, juntamente con el 
impuesto sobre el que recae, por la Entidad que tenga atribuida la gestión de 
éste. 
 
 4. El importe de la recaudación del recargo provincial se entregará a 
las respectivas Diputaciones en la forma que reglamentariamente se 
determine, teniendo en cuenta la fórmula de gestión del Impuesto sobre 
Actividades Económicas. (...)". 
 
 d) Que, a la Disposició Transitòria 3ra. s'exposa que les Ordenances 
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fiscals per les que es fixen els índexs correctors i els recàrrecs provincials 
hauran d'estar publicats segons l'article 13 d'aquesta mateixa Llei. 
 
 Tot això suposa un aclariment total a la al.legació presentada pel 
recurrent, ja que tot el que exigeix la Llei en virtud de que una Ordenança 
sigui legal, està complimentada per l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 Que, a cap dels paràgrafs dels que s'han transcrit abans, habilita a 
l'Ajuntament a establir algun recàrrec, ja que això si seria il.legal per excedir-
se en les seves competències, essent competent per a això únicament la 
Diputació Provincial. 
 
 Tot l'anteriorment exposat és també el que habilita a la Corporació 
perquè les seves liquidacions siguin correctes al imprimir en elles un recàrrec 
establert per la Diputació Provincial, complint la legalitat vigent i en virtut de 
la seva pròpia autonomia. 
 
 La publicació de l'Ordenança fiscal pertinent de la Diputació 
Provincial per a establir el recàrrec sobre aquest Impost va ser publicat en 
data 31 de desembre de 1991. 
 
 Atès que de les reclamacions presentades procedeix, estimar-les 
parcialment, tenint en compte allò al.legat pels recurrents respecte a 
l'incidència que puguin tenir els índexs correctors en el comerç i a les 
empreses del municipi, moderant aquest índexs en base a ser el primer any de 
la seva implantació per anar després i gradualment aplicant-lo, per la qual 
cosa, el coeficient corrector s'hauria de rebaixar de 1'6 a 1'5 i els índexs de 
situació serien: 
 
 CARRERS CATEGORIA 1ra.     Index .....  1'6. 
 CARRERS CATEGORIA 2na.     Index .....  1'4. 
 CARRERS CATEGORIA 3ra.     Index .....  1'35. 
 
 Per tot això, vist l'informe emès per la Cap del Departament de 
Gestió Tributària, i en conformitat amb els articles 17 de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals i 111 de la Llei de Procediment Administratiu, el Tinent 
d'Alcalde de Planificació, Economia i Hisenda, proposa al Ple l'adopció dels 
següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Desestimar parcialment les reclamacions explicitades en la 
part expositiva de la present proposta, pels motius allà exposats. 
 
 Segon.- Estimar parcialment les reclamacions explicitades a la part 
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expositiva de la present proposta, pels motius exposats. 
 
 Tercer.- Aprovar definitivament una nova redacció dels paràgrafs 
2on. i 3er. de l'article 8 de l'Ordenança Fiscal núm. 2 els quals quedaran 
redactats en els termes següents: 
 
 "2.- Les quotes mínimes fixades a les tarifes de l'impost 
s'incrementaran amb un coeficient corrector únic de 1,5 per a totes les 
activitats exercides en el terme municipal. 
 
 CARRERS CATEGORIA 1ra.     Index ..... 1'6. 
 CARRERS CATEGORIA 2na.     Index ..... 1'4. 
 CARRERS CATEGORIA 3ra.     Index ..... 1'35. 
 
 Quart.- Procedir a la publicació del text íntegre de la modificació de 
l'article 8è. de l'Ordenança Fiscal núm. 2 reguladora de l'Impost sobre 
Activitats Econòmiques en el Butlletí Oficial de la Província, abans del dia 1 de 
juliol d'enguany, a efectes de la seva entrada en vigor, i notificar el present 
acord a totes les persones que han presentat reclamacions, als efectes 
oportuns. 
 
 Cinquè.- Comunicar l'esmentat acord a l'Administració de l'Estat 
abans del dia 1 d'agost de 1992." 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, en la qual felicita al 
sector comercial de la ciutat per la seva comprensió i intenció de diàleg, al 
entener que es tracta d'un impost que a l'Ajuntament li correspon aplicar, 
informant alhora que aquests nous índexs situen Cornellà dins dels més 
baixos dels municipis de l'Area Metropolitana. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per a manifestar que encara que sempre està 
hi d'acord quan es rebaixen els impostos, lamenta que es faci després del 
conflicte que s'ha muntat que, al seu judici, s'hagués pogut evitar, ja que amb 
les dades que se li van facilitar al final resultava evident que els increments 
eran elevadíssims. 
 
 Així mateix el senyor Rosas manifesta que si s'haguessi establert en 
nombres rodons l'1,30 en lloc de l'1,35, sí que s'estaria en l'assenyalat pel 
senyor Guallar, és a dir, en un 10% d'increment i es beneficiaria els menys 
afavorits. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
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CIU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar la seva sorpresa pel fet 
que els comerciants estiguin tant a favor de la proposta, assenyalant a 
continuació que el seu grup entén que és bo simplificar diversos impostos en 
un de sol sempre que sigui de cara a equilibrar la recaptació sense 
incrementar la pressió fiscal, motiu pel qual manifesta la disconformitat del 
Grup de CIU amb la proposta, pels següents motius: 
 
 1r.- Per estar en desacord, tal i com van manifestar en el Ple de 
desembre passat, amb què la categoria dels carrers es modifiqués de 5 a 3 
classes, per entendre que els de les antigues categories 4t. i 5na. en sortien 
perjudicats. 
 
 2n.- Per considerar que sempre que la base s'incrementi amb un 
coeficient superior a l'1% creix la pressió fiscal com ocorre en aquest cas, que 
estableix un coeficient de l'1,5, el qual aplicat als coeficients dels carrers dóna 
un coeficient superior a l'1%. 
 
 3r.- Perquè no s'ha d'oblidar que la Diputació aplica el recàrrec 
màxim que és del 40%. 
 
 Per aquests motius i com que resulta evident que s'ha incrementat 
la pressió de cobrament malgrat les manifestacions realitzades pel senyor 
Guallar en altres Plens i que figuren en acta sobre el fet que no es cobrien els 
ingressos previstos, assenyala la senyora Piedra, és per tot això que el seu 
Grup únicament podria acceptar que la mitjana d'increment fos de l'1% i que 
mai es regulin els increments per correcció de tipus sinó per actualització de la 
base sense, sobrepassar en cap cas l'IPC. 
 
 Per aquests motius continua assenyalant la senyora Piedra, encara 
que el seu Grup no és partidari de votar en contra de rebaixar els impostos, 
votarà en contra aquesta vegada per tractar-se de l'aprovació definitiva. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que el seu grup es 
congratula de què s'hagi arribat a un acord, la qual cosa diu molt del civisme, 
tant de l'Equip de Govern com de l'Associació de Comerciants de Cornellà, 
assenyalant que votarà a favor per entendre que en aquest moment es 
rebaixen els índexs per disposar l'Equip de Govern de més dades que en el 
moment de l'aprovació inicial. 
 
 Tot seguit intervé el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
l'Area de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas 
qui, en relació amb la intervenció del senyor Rosas, manifesta que no s'ha 
d'oblidar que la matrícula que es tenia d'haver lliurat a últims de març es va 
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lliurar després i era poc fiable perquè hi havia molts errors, motiu pel qual els 
tècnics de l'Ajuntament, d'acord amb la Delegació d'Hisenda, van procedir a 
rectificar els més importants, i no és fins a maig que es comença a disposar 
d'altra informació. A la vista de tot això s'inicia la negociació amb els 
comerciants amb els quals van arribar al pacte de l'1,35, ja que tenint en 
compte que la baixada era molt forta, no es va considerar oportú per ambdues 
parts entrar en regatejos. 
 
 Pel que fa a la intervenció de la senyora Piedra en relació amb 
l'increment de la pressió fiscal, el senyor Guallar manifesta que s'ha de 
recordar que les dades són aproximades i no són segures, i aplicar un índex 
més baix suposaria un creixement zero, circumstància que ni els serveis ni la 
ciutat es poden permetre, especialment si tenim en compte que és dels més 
baixos de l'Area. Pel que es refereix a la supressió de les categories 4a. i 5a. 
dels carrers, el senyor Guallar recorda que eren marginals, ja que 
corresponien a les zones dels cinturons, la qual cosa podria provocar un efecte 
negatiu i un gran desequilibri respecte del comerç de la ciutat, motiu pel qual 
es van suprimir. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CIU, 
senyor Antoni Recort i García, per a recordar, en relació amb les 
manifestacions del senyor Guallar, que en la Comissió Informativa de l'Area 
d'Hisenda es va dir que l'Ajuntament aplicava els tributs amb bases 
empresarials com si es tractés del preu de venda de productes, opinió que no 
comparteix, ja que l'Ajuntament actua en règim de monopoli. 
 
 Tot seguit pren la paraula de nou la Portaveu del Grup Municipal de 
CIU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a recordar que ella no ha anomenat 
la situació d'altres municipis pel que fa a l'aplicació del coeficient dels carrers, 
i solament els posa d'exemple en quant han ampliat el nombre de categories 
dels mateixos, ja que és evident que el comerç no s'acostuma a situar-lo en 
zones marginals. 
 
 Per últim pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per a recordar que l'Equip de Govern sempre ha tingut una voluntat de diàleg 
amb els comerciants i no és cert que s'hagi negociat ara perquè s'hagi provocat 
un conflicte, sinó perquè es té major informació per a saber que es pot aprovar 
aquest petit retoc que ens situa entre els municipis amb índexs més baixos. 
 
 Pel que fa a la intervenció de la senyora Piedra, el senyor Alcalde 
recorda que hi ha una legislació a aplicar que l'Ajuntament no pot variar, 
motiu pel qual únicament pot establir els coeficients sense modificar les bases. 
 
 Així mateix i en relació amb la intervenció de la senyora Piedra, el 
senyor Alcalde recorda que a Cornellà no sols hi ha comerç sinó també 
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indústries que paguen una part importantíssima d'aquest impost, a més que 
al seu parer la discussió de la llista de carrers s'ha de fer a l'octubre, perquè 
en aquest moment la legislació no permet la seva modificació. 
 
 Per últim i pel que fa referència al recàrrec que sobre l'impost ha 
establert la Diputació de Barcelona, el senyor Alcalde recorda que també ho ha 
establert la de Girona que està governada per CIU, la qual cosa posa de 
manifest que aquest Partit diu una cosa quan està a l'oposició diferent de la 
que fa quan està al govern. 
 
 Després d'això se sotmet a votació el dictamen essent aprovat per 
majoria absoluta, amb el vot en contra dels Regidors del Grup Municipal de 
CIU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, senyor Antoni Recort i García i senyor 
Ramón Blanco i Lorenzo, i amb l'abstenció del Portaveu del Grup Municipal 
del PP, senyor Amador Rosas Outes. 
 
 
 
 
 13.- Aprovació de la modificació de crèdits núm. 3/92 del 
pressupost de l'Institut Municipal de Promoció Urbanística de Cornellà, 
S.A. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord del Consell d'Administració de l'Institut Municipal de 
Promoció Urbanística de Cornellà (IMPUC) de data 12 de juny de 1992, en el 
que s'aprova inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 3/92. 
 
 Atès que s'eleva al Ple per a la seva aprovació, en virtut de l'article 
11 de les Bases d'Execució del Pressupost per a 1992. 
 
 Vist l'informe favorable de l'Interventor Municipal i de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda. 
 
 El Ponent de l'Area de Planificació, Economia i Hisenda, proposa al 
Ple, l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits de 
l'IMPUC núm. 3/92, mitjançant suplement de crèdit, per baixes per anul.lació 
de despeses i per majors ingressos, segons el següent detall: 
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 ESTAT DE DESPESES 
 
PART. PRESSUP. DENOMINACIÓ CONSIGNACIÓ ALTA BAIXA CONSIGNACIÓ 
 INICIAL FINAL  
 
92.0101.432.22608 DESP.FUNCION. 1.185.000 493.298 --- 1.678.298 
92.0101.511.61103 LIP.PROV. 
 OBRES CURS 20.000.000 1.825.288 --- 21.825.288 
92.0101.432.61105 ALTRES INST. 1.000.000 --- 1.000.000 0 
92.0101.511.60103 REMOD.PÇA. 
 LL.COMPANYS 8.000.000 --- 825.288 7.174.712 
 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CONCEP.PRESSUP. DENOMINACIÓ PREVISIÓ ALTA CONSIGNACIÓ 
 INICIAL FINAL  
 
92.0101.380 REINTEGR.DESPESES --- 493.298 1.678.298 

 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l'article 150 de la Lei 39/1988. 
 
 Tercer.- El present acord s'entendrà definitiu, si en el termini 
d'exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 14.- Aprovació de la modificació de crèdits 27/92 del 
pressupost de l'Ajuntament. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'expedient de Modificació de Crèdit núm. 3/92 de l'Institut 
Municipal de Promoció Urbanística, en el que es sol.licita de l'Ajuntament una 
major aportació per un import de 55.164.578,- pessetes. 
 
 Vista la petició de l'Area de Sanitat i Serveis Socials de data 22 de 
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juny de 1992, en la que sol.licita modificació de crèdit mitjançant crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit d'una partida pressupostària, amb motiu 
de la realització d'un Conveni amb la Creu Roja Espanyola, Assamblea 
Provincial de Barcelona, on figurarà la prestació d'un servei d'atenció 
telefònica per a gent gran o persones en risc. 
 
 Atès que cal suplementar la partida 74.432.7110 IMPUC/ 
Inversions. 
 
 Atès que de la Liquidació del Pressupost 1991, es desprèn un 
romanent líquid de tresoreria positiu. 
 
 Atès el que estableix l'art. 158.1 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals i l'article 35 del R.D. 500/1990, de 20 d'abril. 
 
 Vist l'informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l'esmentada Comissió, proposa al Ple l'adopció del 
següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit núm. 27/92 
l'aprovació de l'expedient de modificació de crèdit extraordinari i suplement de 
crèdit, segons el següent detall: 
 
 
 ESTAT D'INGRESSOS 
 
CONCEPTE DESCRIPCIÓ CONSIGNACIÓ ALTES CONSIGNACIÓ 
 INICIAL FINAL  
 
870.01 ROMANENT TRESOR. 
 FINAÇ.SUPL.CRÈDIT 5.182.346 5.164.578 10.346.924 
 
916.01 CAIXA CRÈDIT DIP. 
 BARCELONA 0 50.000.000 50.000.000 
   ---------------- 
  TOTAL ALTES ......... 55.164.578 
 ====================================== 

 
 
 ESTAT DE DESPESES 
 
PARTIDA CONCEPTE CONSIGNACIÓ ALTES BAIXES CONSIGNACIÓ 
 INICIAL FINAL  
 
32.313.2130 REP.MAQUINÀRIA 300.000 340.000 --- 640.000 
32.313.4800 ATENC.BENÈFIQ. 20.100.000 --- 2.100.000 18.000.000 
32.313.7800 CONV.CREU ROJA --- 1.760.000 --- 1.760.000 
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74.432.7110 IMPUC/INVERS. 760.594.543 55.164.578 --- 815.759.121 
 ---------------------------------------------- 
 TOTALS ................ 57.264.578 2.100.000 
 ==================================================== 

 
 
 Segon.- Iniciar els tràmits necessaris de sol.licitud d'ajut a la Caixa 
de Crèdit de la Diputació de Barcelona per un  
import de50.000.000,- pessetes. 
 
 Tercer.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l'art. 150 de la Llei 39/88. 
 
 Quart.- El present acord s'entendrà definitiu, si en el termini 
d'exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 15.- Aprovació de la sol.licitud de crèdit de 50.000.000,pessetes 
a la Caixa de Crèdit de Corporació Local de la Diputació de Barcelona. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord del Consell d'Administració de l'IMPUC de 12 de juny 
de 1992, pel qual es sol.licita a l'Ajuntament l'increment de l'aportació 
municipal per a inversions en la quantitat de 55.164.578,- pessetes, per tal de 
finançar els següents projectes: 
 
 
Partida pressupost Denominació Projecte Import  
 
92.0101.511.611.03 Liq.prov.obres curs Diver.liquid.obres 19.258.774 
92.0101.422.632.00 Reformes Col.legis 2na.fase d'adapt. 
 públics aules col.legis 
  públics a parv. 10.611.317 
92.0101.121.632.00 Reformes edif.mpals. Edifici Cos Bombers 25.294.487 
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 Atès que per finançar aquest increment en l'aportació municipal per 
a inversions a l'IMPUC, es considera la forma menys gravosa la sol.licitud d'un 
crèdit de 50.000.000,pessetes a la Caixa de Crèdit de Cooperació Local de la 
Diputació de Barcelona. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist 
l'informe favorable de la Comissió, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció del 
següent 
 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Sol.licitar a la Diputació de Barcelona un prèstec, amb 
càrrec a la Caixa de Crèdit de Cooperació Local i sotmès a les condicions que 
imposa el seu Reglament, per un import de 50.000.000,- pessetes, destinat a 
finançar un 90% de les inversions locals següents: 
 
 
PARTIDA PRESSUPOSTARIA: 74.432.711.0 
 
DENOMINACIO: Transferència de Capital a l'IMPUC IMPORT: 55.164.578,- 
 
PROJECTES A FINANÇAR PER 
L'INSTITUT DE PROMOCIO 
URBANISTICA DE CORNELLA: 
 
 Edifici del Cos de Bombers .................. 25.294.487,- 
 
 2a. fase d'adaptació d'Aules de Col.legis 
 Públics a Parvulari ......................... 10.611.317,- 
 
 Liquidació provisional projecte acondiciona- 
 ment Dr. Arús, espais interblocs Gerdera/ 
 Dr. Arús-Moll Mercat St. Indefons ........... 6.749.854,- 
 
 Liquidació provisional projecte acondiciona- 
 ment c/. Gerdera i interblocs c/. Gerdera i 
 Fresno ...................................... 6.482.189,- 
 
 Liquidació provisional projecte nau Brigada 
 Municipal (parcial) ......................... 6.417.709,- 
 
 
 Segon.- Facultar a la Diputació de Barcelona perquè si escau, en 
nom d'aquesta Corporació, dugui a terme les actuacions necessàries per tal 
d'obtenir l'autorització de la Generalitat, tal com s'estableix en els seus 
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Decrets 328/80 i 369/86 i en l'article 54 de la Llei 39/88, si finalment el 
préstec que la Diputació concedeix és un dels que aquest precepte preveu." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 PROPOSTA DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 
 16.- Aprovació de la constitució del Consell Assessor de la Gent 
Gran de Cornellà de Llobregat. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la 
Persona, que textualment diu: 
 
 
 "La Constitució Espanyola de 1978, ha consagrat definitivament els 
Principis Fonamentals que han d'inspirar l'actuació de tots els Poders Públics, 
en particular pel que fa al dret de tots els ciutadans de participar en els 
assumptes públics, reconegut en el seu article 23, i a les obligacions dels 
Poders Públics de promoure les condicions perquè la llibertat i igualtat dels 
individus i grups en que s'integrin, siguin reals i efectius, removent per això 
tots aquells obstacles que impedeixin o dificultin la seva plenitud i facilitant la 
participació de tots els ciutadans en la vida política, econòmica, cultural i 
social. 
 
 Aquests Principis consagrats constitucionalment han sigut 
reconeguts posteriorment per la legislació reguladora del Règim Local, per una 
banda en els articles 24 i 69 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les 
Bases del Règim Local, en relació amb l'àmbit estatal, i per altra, en els 
articles 59 i 60 de la Llei 8/1987 de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de 
catalunya, en relació amb l'àmbit autonòmic, que, per a facilitar aquesta 
participació ciutadana en la gestió dels assumptes municipals, instrumenten 
dos mecanismes fonamentals, bé la creació d'òrgans territorials de gestió 
desconcentrada per a facilitar la participació ciutadana en tots els temes 
d'actuació municipals, bé la creació d'òrgans de participació sectorial per a 
facilitar la participació en un àmbit concret d'aquesta. 
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 Per això, aquest Ajuntament, fent ús d'aquestes facultats, i davant 
la importància creixent del sector de la Gent Gran en la vida de la Ciutat, tant 
pel seu pes demogràfic, com per l'especificitat de les seves necessitats i la 
voluntat explícita de les seves Associacions i Entitats representatives en 
Cornellà de Llobregat, considera de fonamental importància la creació d'un 
canal de participació d'aquest sector en aquelles qüestions municipals 
referides a l'especial problemàtica social de la Gent Gran en la ciutat, 
mitjançant la creació d'un Consell Assesor de caràcter consultiu, que 
enriquirà l'activitat municipal en la mesura en què l'Ajuntament accedirà a 
una via de diàleg permanent amb les persones i institucions que més a fons 
coneixen la realitat específica de la Gent Gran. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l'article 139.2 del Reial 
Decret 2568/86, de 28 de novembre, pel que s'aprova el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, 
correspon al Ple de l'Ajuntament l'establiment de les normes de funcionament 
d'aquest Consell sectorial. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia proposa al Ple l'adopció dels següents 
 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Constituir el Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà 
de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de caràcter permanent, 
amb competències de caire informatiu però no resolutiu, com a instrument de 
participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la problemàtica social 
de la gent gran de la ciutad. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment el Reglament Orgànic del Consell 
Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Sotmetre el present acord a informació pública i audiència 
dels interessats per un període de 30 dies a efectes de reclamacions i 
suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent Edicte en el Butlletí 
Oficial de la Província, en conformitat amb el que disposa l'article 162.2 de la 
Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 
 Quart.- Entendre aprovat definitivament el present Reglament de 
forma automàtica i sense necessitat de nou acord, si durant el període 
d'exposició pública a què anteriorment s'ha fet referència no es produeix cap 
reclamació o suggeriment, en el cas del qual entrarà en vigor, en conformitat 
amb el que disposa l'article 70 de la Llei Reguladora de les Bases del Règim 
Local, una vegada transcorreguts 15 dies a comptar de la publicació del text 
íntegre del Reglament en el Butlletí Oficial de la Província." 
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 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta per la 
Regidora-Delegada de Sanitat i Serveis Socials, senyora Judith Ibáñez Vives, 
se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 

MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 
 17.- Donar la conformitat a l'aprovació de despesa trianyal per a 
la contractació mitjançant subhasta de les obres del Centre Social 
"Moritz". 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Projecte d'Obres del Centre Social "Moritz" amb un 
pressupost de 573.945.666,- pessetes. 
 
 Vista la necessitat de procedir a la contractació d'aquestes obres. 
 
 Atès que tal com es desprèn de l'expedient administratiu, la 
consignació pressupostària existent és solament de 200.000.000,- pessetes, 
però és possible l'aprovació, per aquest Ple, de despesa de caràcter plurianyal. 
 
 Atès que en la tramitació d'aquest expedient s'han observat les 
prescripcions contingudes en l'ordenament jurídic vigent. 
 
 L'Alcaldia-Presidència proposa al Ple d'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Donar conformitat a l'aprovació de despesa trianyal per a la 
contractació, mitjançant subhasta, de les obres del Centre Social "Moritz" 
d'acord amb el projecte tècnic redactat pel senyor Emili Donato i Folch, 
Arquitecte, amb un pressupost de cent milions de pessetes 100.000.000,- 
pessetes. 
 
 Segon.- Comprometre's a consignar als Pressupostos Municipals per 
a 1993, una dotació econòmica de 200.000.000,pessetes, i als de 1994, una 
dotació econòmica de 173.945.666,pessetes, per al compliment del contracte. 
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 Tercer.- Comunicar els presents acords a l'Institut Municipal de 
Promoció Urbanística de Cornellà." 
 
 
 Després d'una explicació del contingut de la Moció feta pel senyor 
Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 18.- Donar la conformitat a l'aprovació de despesa bianyal per a 
la contractació mitjançant subhasta de les obres de conservació, 
reparació, millora i renovació de l'infrastructura urbana de la ciutat. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Projecte de les obres de CONSERVACIO, REPARACIO, 
MILLORA I RENOVACIO DE L'INFRASTRUCTURA URBANA DE LA CIUTAT 
(PAVIMENTS, CLAVEGUERES, ALBELLONS, ETC.) amb un pressupost de 
100.000.000,- pessetes. 
 
 Vista la necessitat de procedir a la contractació d'aquestes obres. 
 
 Atès que tal com es desprèn de l'expedient administratiu, la 
consignació pressupostària existent és solament de 40.000.000,- pessetes, 
però és possible l'aprovació, per aquest Ple, de despesa de caràcter plurianyal. 
 
 Atès que en la tramitació d'aquest expedient s'han observat les 
prescripcions contingudes en l'ordenament jurídic vigent. 
 
 L'Alcaldia-Presidència proposa al Ple l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Donar conformitat a l'aprovació de despesa bianyal per a la 
contractació, mitjançant subhasta, de les obres de CONSERVACIO, 
REPARACIO, MILLORA I RENOVACIO DE L'INFRASTRUCTURA URBANA DE 
LA CIUTAT (PAVIMENTS, CLAVEGUERES, ALBELLONS, ETC.) d'acord amb el 
projecte tècnic redactat pel senyor Javier Roa, Arquitecte tècnic, amb un 
pressupost de cent milions de pessetes 100.000.000,- pessetes. 
 
 Segon.- Comprometre's a consignar als Pressupostos Municipals per 
a 1993, una dotació econòmica de 60.000.000,pessetes, per al compliment del 
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contracte. 
 
 Tercer.- Comunicar els presents acords a l'Institut Municipal de 
Promoció Urbanística de Cornellà." 
 
 
 Després d'una explicació del contingut de la Moció feta pel senyor 
Alcalde, José Montilla Aguilera, se sotmet a votació i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 19.- Sol.licitar al Departament d'Ensenyament de la Generalitat 
l'establiment del Conveni previst en el Decret 389/92, de 15 d'abril, 
sobre centres públics d'ensenyament musical. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Atès que la normativa d'ensenyament preveu el desplegament de la 
reforma educativa iniciada per la LOGSE per a l'octubre de 1992. 
 
 Atès que el Decret 389/1992, de 15 d'abril, estableix que, per seguir 
mantenint la qualificació dels centres públics i la qualitat de l'ensenyament 
musical és necessari que els centres d'ensenyament musical estableixin 
convenis amb l'administració educativa. 
 
 Coneixent el sentir dels professionals dels conservatoris i les escoles 
de música respecte la lamentable situació creada per la indiferent actitud de la 
Generalitat a l'hora de plantejar l'aplicació de la LOGSE, fet que es va fer palès 
a les jornades d'escoles de música de Sant Cugat del Vallès els dies 30 i 31 de 
març passat. 
 
 Davant aquests fets i que no s'ha produït cap iniciativa per part del 
Departament d'Ensenyament, els ajuntaments titulars d'aquests centres ens 
troben amb dubtes i amb fragilitat econòmica per fer front a la situació, ja de 
per sí difícil, de les administracions locals. 
 
 Vist tot això, el Ponent Tinent d'Alcalde de Cultura, Esports i 
Relacions Ciutadanes proposa l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Demanar al Departament d'Ensenyament de la Generalitat 



55 

l'establiment del conveni corresponent amb les administracions locals, tal com 
preveu el Decret 389/92, de 15 d'abril. 
 
 Segon.- Adherir-se a la petició de la FMC tramesa al Conseller 
d'Ensenyament per tal que el Govern de la Generalitat es defineixi davant la 
implantació de la LOGSE el proper curs; que elabori urgentment el mapa 
d'ensenyaments musicals, que elabori un conveni-marc, que la Generalitat 
assumeixi, com a mínim, un terç del cost total dels conservatoris i de les 
escoles de música, i la implantació d'un calendari per al compliment 
d'aquestes mesures. 
 
 Tercer.- Mentre no es donin les condicions necessàries per aplicar 
amb dignitat la LOGSE aquest Ajuntament demanarà a l'escola de música 
programar el curs 1992-93 amb els mateixos criteris que s'ha fet fins ara." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Serveis a la Persona, 
senyor Vicenç Badenes i Teixidó, pren la paraula la Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar que 
encara que hi ha coses en la Moció amb les quals podrien estar d'acord, n'hi 
ha d'altres que les desconeixen, ja que cap professor els ha fet arribar aquesta 
problemàtica. Tampoc no saben quin era el contingut de les jornades ni què és 
el que diu la Federació de Municipis al respecte, per la qual cosa no es pot 
adherir a quelcom que desconeix. 
 
 El establir el Conveni, continua manifestant la senyora Piedra, és bo 
en principi, i no creu que la Generalitat no es preocupi de les escoles de 
música, sobretot tenint en compte la rapidesa amb què s'ha aprovat el mapa 
escolar, la qual cosa li fa pensar que existeixen segures previsions del 
Departament corresponent sobre l'aplicació de la LOGSE, encara que també 
seria bo que la comarca, que també pot tenir competència en la matèria, 
col.laborés en facilitar un major ensenyament de la música. Tampoc no creu 
necessari, assenyala la senyora Piedra, concretar en aquest moment un 
percentatge de participació en el finançament, ja que es pot regular en el seu 
dia en el conveni i, al seu judici, el punt 3r. de la Moció sembla contradictori 
amb l'intent d'iniciar un diàleg que doni suport, perquè sembla una 
rebequeria. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per a aclarir, en relació amb la intervenció anterior, que el mapa 
escolar no inclou l'ensenyament musical, motiu pel qual es reclama, recordant 
alhora que encara que desconeix el paper que hi podrà tenir la comarca, 
aquestes escoles són municipals i aquestes entitats han d'actuar en primera 
instància. Pel que fa al finançament, el senyor Alcalde considera que sol.licitar 
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que la Generalitat assumeixi com a mínim una tercera part és tant raonable 
com indiscutible, ja que aquesta Administració únicament vol la titularitat de 
les competències però pagada per altres. 
 
 Finalment el senyor Alcalde assenyala que desconeix les intencions 
de la Generalitat, però en la mesura en què existeix un decret promulgat s'ha 
de complir, i això no ho ha fet, ja que ni tan sols ha citat els municipis en cap 
moment; per això, al seu judici, demanar el que es demana en la Moció és 
raonable, així com és raonable que fins que no se sàpiga alguna cosa sobre el 
conveni, el mapa i el finançament, es continuï programant igual que en cursos 
anteriors l'escola de música, ja que és un servei municipal que no es tancarà. 
 
 Per a finalitzar pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'IC, 
senyora Assumpta Lecha i Millet, per a manifestar que encara que està d'acord 
amb la Moció, considera que en el curs 92-93 s'ha d'aplicar la reforma, motiu 
pel qual sol.licita que a la pròxima Comissió Informativa de Serveis a la 
Persona es porti el càlcul real del que l'aplicació de la llei suposarà 
econòmicament a Cornellà. 
 
 Després d'això se sotmet a votació la Moció, essent aprovada per 
majoria absoluta, amb l'abstenció dels Regidors del Grup Municipal de CIU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes, senyor Antoni Recort i García i senyor Ramón 
Blanco i Lorenzo. 
 
 
 
 
 

MOCIO DELS GRUPS POLITICS MUNICIPALS 
 
 
 20.- Encarregar a l'Equip de Govern la realització d'un pla de 
supressió de barreres arquitectòniques i físiques. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Polític Municipal d'Iniciativa per 
Catalunya, que textualment diu: 
 
 
 "La llei 20/1991, de 25 de novembre del Parlament de Catalunya 
estableix que "els ens locals hauran d'elaborar plans especials d'actuació, per 
tal d'adaptar les vies públiques, els parcs i els altres espais d'ús públic a les 
normes d'accessibilitat, juntament amb altres mesures de transport, 
habitatge, comunicació, animació, etc. 
 
 La nostra ciutat té un gran camí a recórrer per a assolir l'objectiu 
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d'eliminar els impediments de tot tipus que, avui, fan moltes vegades 
impossibles fins i tot la sortida al carrer dels ciutadans amb mobilitat reduïda 
o qualsevol altra limitació. La pròpia configuració urbana de la ciutat afegeix 
dificultats (carrers de voravies estretes, desnivells, desproporcionada 
acumulació de vehicles als carrers invadint les voravies i impedint fins i tot 
sortir de les cases, sense fer equilibris, etc ...). Els edificis i els equipaments 
públics tampoc han previst l'accessibilitat d'aquest grup ciutadà. 
 
 Davant d'aquesta realitat, pensant especialment en l'important 
nombre d'actuacions a realitzar en el termini fixat, és convenient planificar 
adequadament quines són aquestes actuacions i elaborar un programa que en 
permeti preveure la realització, al menys, en el termini previst de 15 anys. 
 
 En aquest sentit, el Grup Municipal d'Iniciativa per Catalunya, 
proposa al Ple Municipal els següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Encarregar a l'equip de Govern la realització d'un pla de 
supressió de barreres arquitectòniques o físiques (cotxes, mobiliaris, etc.) que 
efectivament asseguri els desplaçaments bàsics i l'accés als equipaments 
públics dels ciutadans amb minusvàlues físiques. I que sigui portat a 
l'aprovació del Ple abans de la finalització d'aquest any de 1992. 
 
 Segon.- Que l'esmentat pla contingui un programa concret 
d'inversions destinades a la seva realització en un temps determinat a partir 
del proper exercici de 1993. 
 
 Tercer.- Que es prengui cura d'exigir aquestes condicions en tots els 
nous projectes urbanístics i d'equipaments. 
 
 Quart.- Que es prevegi l'adaptació d'un determinat percentatge dels 
habitatges públics que promogui l'Ajuntament a l'ús d'aquests ciutadans o 
que s'estudiï, d'acord amb altres administracions, una determinada línia de 
subvencions per a l'adequació de pisos convencionals que siguin llogats o 
comprats per aquests ciutadans. 
 
 Cinquè.-  Que es fomenti l'associacionisme entre aquests col.lectius, 
de forma que sigui possible disposar d'interlocutors adequats per a la 
planificació de l'accessibilitat de tothom i per a concretar els objectius de 
promoció-animació i d'informació adreçats a aquests ciutadans." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta pel 
Portaveu del Grup Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, pren la 
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paraula el President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per a assenyalar 
que l'Equip de Govern està bàsicament d'acord amb el contingut de la Moció 
amb les següents matisacions: 
 
 a) Que en la mesura en què la llei no dóna ajuts per a aquesta 
adaptació, ha de quedar clar que el Pla d'Inversions 93-95 dependrà de les 
disposicions pressupostàries. 
 
 b) Que les obres actualment en curs en les quals això no està 
previst, no es pararan. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CIU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a sol.licitar, després de manifestar 
la seva conformitat amb la Moció, que en el punt 4t. s'incorpori que alhora que 
es negocia amb la Generalitat la subvenció, intervingui també en l'adaptació, 
manifestant al respecte el senyor Martínez que al seu judici els tècnics 
municipals són suficientment competents per a fer-la. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a senyalar que la Moció tan sols pretén 
impulsar la redacció del Pla i no l'establiment d'un calendari tancat. 
 
 Finalment intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per a manifestar, per una part,  la seva conformitat amb 
la Moció, i per altra per a assenyalar que un aspecte ja es pot posar en marxa 
retirant amb la grua els cotxes aparcats en les zones actualment adaptades. 
 
 Després d'això se sotmet a votació la Moció i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 21.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per a realitzar les manifestacions següents: 
 
 1.- Que no entén perquè en el rebut de l'Impost de Béns Immobles 
ha de venir l'import per a transport quan podia anar a part com fan altres 
Ajuntaments, ja que això no és de responsabilitat municipal. 
 
 2.- Que el President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, va 
manifestar que amb la taxa d'escombraries comercials no es cobrien costos, 
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mentre que analitzant la mitjana dels rebuts s'ha passat d'un import 
aproximat de 4.500,- pessetes en 1991 a 15.000,- pessetes en 1992, per la 
qual cosa sol.licita informació al respecte, contestant el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de l'Area de Planificació, Economia i Hisenda, senyor 
Joaquín Guallar Cánovas, que pel que fa referència al primer punt 
l'Ajuntament es limita a executar l'acord de l'Entitat Metropolitana del 
Transport creada mitjançant llei del Parlament, amb l'objecte d'evitar un rebut 
més, recordant que segons creu és deduïble de l'IRPF. 
 
 Pel que fa al segon aspecte, el senyor Guallar manifesta que es deu 
als efectes produïts per les modificacions dels epígrafs procedents de l'Impost 
d'Activitats Econòmiques que, amb les dades de què disposaven, han produït 
desviacions que es corregiran en les properes Ordenances Fiscals si l'efecte és 
generalitzat, ja que en les actuals no es pot. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar en relació amb la qüestió plantejada pel Partit 
Popular, sobre la inclusió de concepte de transport en el rebut de l'Impost de 
Béns Immobles, que aquest Ajuntament no és l'únic que ho ha fet, i  que a 
més es fa per solidaritat, per a simplificar, encara que evidentment era més 
còmode no fer-ho. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Recort i García per a assenyalar, en relació amb l'informació 
facilitada pel President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, que la 
quota de transport està basada en què el servei millora, però si se'ls 
repercuteix pels propietaris als llogaters de les cases, no veu la manera que 
aquests s'ho puguin desgravar de l'IRPF. 
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d'IC, senyor 
Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar, per una part, que encara no ha 
rebut l'explicació per escrit que es va dir que li seria enviada en contestació a 
una pregunta realitzada en una sessió plenària en relació amb la retirada de 
pancartes relativa a la vaga general convocada en el seu moment pels 
Sindicats, contestant el President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area 
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, que 
demà mateix li serà tramesa. 
 
 
 Per altra part el Portaveu del Grup Municipal d'IC, senyor Frederic 
Prieto i Caballé, fent ús de la paraula novament, pregunta quan finalitzen les 
obres del carrer de Gerdera, contestant el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor 
Antonio Martínez Flor, que tan aviat com l'Institut Municipal de Promoció 



60 

Urbanística de Cornellà disposi dels fons econòmics que resulten de la 
modificació de partida que s'ha aprovat en aquesta sessió. 
 
 
 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que tot i no ser a 
l'Ordre del Dia, cal tractar atesa la seva urgència.  Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda per unanimitat, declarar-los d'urgència, en 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/86, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
 PROPOSTA DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE REGIM 
INTERIOR I GOVERNACIO 
 
 
 
 22.- Modificar l'objecte del contracte de prestació dels serveis 
de neteja d'escoles i edificis públics adjudicat a General de Obras y 
Servicios, S.A. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la proposta formulada pel Departament de Serveis de 
modificació de la contracta de prestació del servei de neteja d'escoles i edificis 
públics adjudicada a GENERAL DE OBRAS Y SERVICIOS, S.A., segons acord 
plenari de 21 de novembre de 1988, per ampliació de les prestacions que 
constitueixen l'objecte del contracte a les Dependències Municipals Centre 
d'Atenció Primària Infantil Psiquiàtrica i Equip Assistencial Pedagògic; Oficines 
del Mercat de Sant Ildefons; Pavelló Sant Ildefons, Esplai Centre i Oficines del 
Veterinari, ampliació que comporta en conseqüència la del nombre de 
netejadores adscrites a la prestació del servei. 
 
 Vist el Plec de Condicions de l'esmentada contracta en especial els 
seus articles 7.30.1 i 52 dels que s'infereix la possibilitat de modificació del 
contracte de conformitat als requisits i efectes establerts legalment. 
 
 Vist així mateix l'article 54 del Reglament de Contractació de les 
Corporacions Locals 221, 223 i 360 del Reglament de Contractes de l'Estat, 
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així com els informes de la Secretaria i Intervenció Municipal emesos al 
respecte, es proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Modificar l'objecte del contracte de prestació dels serveis de 
neteja d'escoles i edificis públics adjudicat a GENERAL DE OBRAS Y 
SERVICIOS, S.A., el 21 de novembre de 1988 mitjançant l'ampliació de les 
prestacions convingudes consistent en la prestació dels serveis de neteja a les 
següents dependències municipals: 
 
 - Centre d'Atenció Primària Infantil Psiquiàtrica i Equip Assistencial 
Pedagògic. 
 
 - Oficines del Mercat de Sant Ildefons. 
 
 - Pavelló de Sant Ildefons. 
 
 - Esplai Centre i oficines del veterinari. 
 
tot això per un cost anual de 8.567.281,- pessetes i amb efectes del primer de 
juliol de 1992 i finalitzant quan es produeixi aixímateix la finalització de la 
contrata vigent. 
 
 Segon.- Ampliar, de conformitat amb l'article 85 del Reglament de 
Contractació de les Corporacions Locals l'import de la fiança definitiva en 
342.691,- pessetes que haurà d'ingressar el contractista a la Tresoreria 
Municipal en el termini de quinze dies a comptar des de la notificació 
d'aquests acords. 
 
 Tercer.- Reflexar la modificació en el contracte administratiu 
subscrit entre amb dues parts, facultant al senyor Alcalde als expressats 
efectes." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 

MOCIO DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
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 23.- Acceptació subvencions PCAL 92-93. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la comunicació de la Diputació de Barcelona, d'aprovació 
definitiva del Pla de Cooperació i Assistència Local 1992-1993, en data 21 de 
maig de 1992. 
 
 Atès l'acord del Consell d'Administració de l'Institut Municipal de 
Promoció Urbanística de Cornellà de data 10 de maig 1992, pel qual es 
proposa l'acceptació de les subvencions atorgades al municipi de Cornellà de 
Llobregat, d'acord amb la Normativa Reguladora del Pla. 
 
 L'Alcaldia-Presidència proposa al Ple l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 
 Primer.- Acceptar les subvencions següents: 
 
 
Actuació Import ajut  
 
Biblioteca Central a Cornellà "Can Moritz" 20.000.000,- ptes. 
 
Restauració del Palau Can Mercader 3a.fase 50.000.000,- ptes. 
 
atorgades per la Diputació de Barcelona dins del Pla de Cooperació i 
Assistència Local de 1992-1993. 
 
 Segon.- Manifestar que l'Ajuntament accepta la Normativa 
Reguladora del Pla de Cooperació i Assistència Local 1992-1993. 
 
 Tercer.- Manifestar que el total d'aportacions econòmiques que rep 
l'Ajuntament per cada una de les actuacions esmentades, no sobrepassa en 
cap cas el 100% del cost de l'obra. En aquest sentit, l'Ajuntament es 
compromet a manifestar a la Diputació de Barcelona aquesta circumstància, si 
es produís més endavant." 
 
 
 Després d'una explicació del contingut de la Moció feta pel senyor 
Alcalde, se sotmet a votació i és aprovada per unanimitat dels assistents. 
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 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les deu hores, signant la present acta 
l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 


